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WYOBRAŹNI STARCZYŁO NA SMACZNY KĄSEK



TU ZOSTALI ROZSTRZELANI
W DNIU H PAŹDZIERNIK̂ IW PRZEZ SIEPACZY 
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BARANIAK LUDWIK Z MOSINY
BARTKOWIAK PIOTR Z. GRZYBNA
CILRZNIAK JÓZEF Z ŻABNA
FRANKOWSKI WINCENTY Z MOSINY
FRĄCKOWIAK JAN Z MO5INY
DR GAWRON ROMAN Z KÓRNIKA
JAWORSKI STANISŁAW Z MOSINY
KRÓLAK STEFAN Z MOSINY
KUJATII ALOJZY Z ŻABINKA
KOZAK STANISŁAW Z MOSINY
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Z A K Ł A D  P O L IG R A F IC Z N Y  

"H A N R O M " s. c. 
L U B O Ń , u l. Poniatowskiego 66 

Telefon: 061 810 34 56

D Y Ż U R  R E D A K C Y JN Y : 

w  p ią tk i

od godz iny  10 00 do 15.00 

w  poko ju  nr 110 Urzędu M ie jsk iego  

Telefon: 8132 355

SKLEROTYCZNA WSPOŁCZESNOSC
prof. dr hab. Waldemar Łazuga

Podobno z wiekiem każdy się staje historykiem- przynajmniej własnego życia. 
I dziwi się, ilu to już zmian był świadkiem. I jak niewiele- mimo to -  się zmieniło. 
Paradoks? Wcale nie. Nie większy w każdym razie niż dialektyczna jedność dwóch 
z pozoru wykluczających się mądrości: „że wszystko płynie” (czyli się zmienia) i że 
„nic nowego pod słońcem” (czyli z tymi zmianami to jednak nie przesadzajmy).

Gdy chodziłem do podstawówki, a było to ponad trzydzieści lat temu, pani od 
rysunku kazała nam narysować, jak wyobrażamy sobie rok 2000.1 pamiętam, że wszy
scy rysowaliśmy stada poduszkowców unoszące się nad ziemią, bo nikomu do głowy 
nawet nie przyszło, że w 2000 roku będą jeszcze jakieś samochody, autobusy, tramwa
je, koleje i tym podobne przestarzałe urządzenia. I co? 1 nic. Samochody jak były, tak 
są. Jak jeździły, tak jeżdżą. Za Clintona czy Busha niewiele zresztą różniące się od tych, 
którymi lubił sobie pojeździć ostatni car Rosji, nieboszczyk Mikołaj II Romanow - 
o Edwardzie VII, królu Anglii, znanym automobiliście, już nie mówiąc.

Z telefonami sprawa jest podobna. I z radiem. I z płytami. I z tyloma innymi 
równie anachronicznymi wynalazkami, które sklerotyczna współczesność bezprawnie 
przypisuje sobie. O polityce czy kulturze nie warto nawet mówić. Konserwatystów 
i liberałów oglądano już podczas Wielkiej Rewolucji Francuskiej. Socjalistów - na ba
rykadach w dobie Wiosny Ludów. Masonów już za Woltera, a poprzedników dzisiej
szych ludowców -  podczas wojny chłopskiej w Niemczech w roku 1525, zajętych blo
kadą leśnych duktów. W salach koncertowych same przeżytki: muzyka sprzed lat stu 
i dwustu. Bach, Czajkowski i Wagner. W muzeach omszali impresjoniści, a w operze -  
wstyd się przyznać - śpiewa się to samo od dwustu czy trzystu lat.

I po tym wszystkim czytam u Erica Hobsbawma ( w jego monumentalnym „Wie
ku Skrajności”), że jeden z jego inteligentniejszych studentów spytał kiedyś, czy skoro 
słyszy o II Wojnie Światowej, to znaczy, że przed drugą była jakaś pierwsza? Hobs- 

bawm, człowiek wyrozumiały, próbuje tłumaczyć swego studenta. Pisze coś o „kultu
rze permanentnej teraźniejszości”, której ów student padł ofiarą, o wszechogarniającej 
promocji współczesności, o życiu bez poczucia przemijania i filozofii nie oglądania się 
za siebie. Bo dziś jest lepsze od wczoraj, a jutro będzie lepsze od dziś.

Otóż historia właśnie uczy, że nie zawsze lepsze. Że skleroza w ogóle nie popła
ca. Że to i owo warto pamiętać. Za młodu i na starość.

Autor jest profesorem historii na Uniwersytecie im. Adama Mickiewicza w 
Poznaniu oraz Rektorem Wyższej Szkoły Nauk Humanistycznych i Dziennikar
stwa. Redakcja dziękuje prof. dr hab. Waldemarowi Łazudze za wyrażenie zgody 
na opublikowanie tekstu.

W numerze:
Wyobraźni starczyło na smaczny kąsek! 
Grochem o ścianę? A może głuchy telefon? 
Kim jest nowy wiceburmistrz?



INFORMACJE KOMUNIKATY

Ważne telefony

ALARMOWE
z telefonów alarmowych korzystamy 

w sytuacjach szczególnych, takich jak: 
nagłe zagrożenie życia, pożary, kradzieże i rozboje

POGOTOWIE
RATUNKOWE 999
STRAŻ POŻARNA 998
POLICJA 997
POGOTOWIE
ENERGETYCZNE 991
POGOTOWIE GAZOWE 992
POGOTOWIE WODNE
SIECI AOUANET S.A. 8132171
POGOTOWIE
WETERYNARYJNE 983
BIURO NAPRAW 
TELEFONÓW 9393

INNE WAŻNE TELEFONY:

Komisariat Policji 
w Mosinie 8132444
Straż Miejska 8197855

501 467312
Szpital w Puszczykowie 8636362
Jednostka
Ratowniczo-Gaśnicza
PSP w Mosinie 8132333
Posterunek Energetyczny 
w Mosinie 8132742
Zakład Usług
Komunalnych w Mosinie 8132321
STRAŻ LEŚNA:
Nadleśnictwo
Babki

8788043
604 952002

Nadleśnictwo 
Konstantynowo 
- Straż Leśna

8137791
601 738818 
694 482624

M O S IN A

U R Z Ą D  M IE J S K I w  M O S IN IE

P la c  2 0  P a ź d z ie r n ik a  1

6 2 -0 5 0  M O S IN A

Telefon: 8132 251; Fax: 8132 952
Email: burmistrz@mosina.wokiss.pl 

www.mosina.pl
URZĄD PRZYJMUJE INTERESANTÓW: 

w poniedziałki o d S F d o lż 00
od wtorku do piątku od 7°° do 15“

B U R M IS T R Z  G M IN Y  
p rzy jm u je  m ie szka ń có w  G m in y  

w  p o n ie d z ia łk i 
od  g o d z in y  10°° do  16°°

W  S O B O T Y  U R ZĄ D  M IE JS K I
JE S T  N IE C Z Y N N Y

II TURA WYBORÓW 
PREZYDENCKICH 2005

Jak głosowała Mosina?

Wszystkim, 
którzy w dniu 13.10.05 

odprowadzili na miejsce 
wiecznego spoczynku

zmarłego

Tadeusza Gościniaka

Serdeczne podziękowania 
za modlitwę, 

słowa pociechy, 
okazałą pomoc i kwiaty

składa
rodzina zmarłego

ROZPORZĄDZENIE
MINISTRA ROLNICTWA I ROZWOJU WSl” 

z dnia 15 października 2005 r.

w sprawie zarządzenia środków związanych z zagrożeniem wystąpienia wysoce 
zjadliwej grypy ptaków d. pomoru drobiu

Na podstawie art. 47 ust. 1 ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o ochronie zdrowia 
zwierząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt (Dz. U. Nr 69, poz. 625 oraz z 
2005 r. Nr 23, poz. 188 i Nr 33, poz. 289) zarządza się, co następuje:

§ 1. W związku z zagrożeniem wystąpienia wysoce zjadliwej grypy ptaków d. pomoru 
drobiu na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej wprowadza się zakaz:
1) organizowania targów, wystaw, pokazów i konkursów z udziałem żywych kur, 

kaczek, gęsi, indyków, przepiórek, perlic, strusi oraz innych bezgrzebieniowców, 
gołębi, bażantów i kuropatw;

2) przechowywania i prezentacji w celu sprzedaży, oferowania do sprzedaży, 
sprzedaży, dostarczania oraz każdego innego sposobu zbycia zwierząt, o których 
mowa w pkt 1 na targowiskach;

3) utrzymywania zwierząt, o których mowa w pkt 1, na otwartej przestrzeni.

§ 2. Rozporządzenie wchodzi w życie z dniem ogłoszenia.
MINISTER ROLNICTWA 

I ROZWOJU WSl
”  Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi kieruje działem administracji rządowej - rolnictwo, na podstawie § 1 
ust 2 pkt 1 rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 11 czerwca 2004 r. w  sprawie szczegółowego 
zakresu działania Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi (Dz. U. Nr 134, poz. 1433).
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AKTUALNOŚCI

Szanowni Mieszkańcy Ziemi Mosińskiej!
W odpowiedzi na Państwa liczne telefony i listy oraz deklarowane ogromne zainteresowanie ważnymi sprawami naszej 

Gminy, uprzejmie zapraszam na cykliczne, comiesięczne spotkania z mieszkańcami, w których uczestniczyć będą władze Mo
siny oraz kierownicy najważniejszych referatów.

Podczas roboczych zebrań z miejscową społecznością, chętnie wsłuchamy się w Państwa sugestie, pomysły, spostrzeżenia a 
także i uwagi na temat naszej działalności. Będziemy się starali poprawić, udoskonalić to co funkcjonuje niezgodnie z oczeki
waniem mieszkańców i w miarę możliwości, zrobimy wszystko, by zrealizować Państwa życzenia.

Licząc na to, że nasze spotkania staną się swoistym forum wspólnego zarządzania Gminą, pozostaje z szacunkiem.

Zofia Springer 
Burmistrz Gminy Mosina

PRZYJDŹ, DOWIEDZ SIĘ, ZAPYTAJ !
PIERWSZE, OTWARTE SPOTKANIE Z WŁADZAMI GMINY,

ODBĘDZIE SIĘ W PONIEDZIAŁEK, 28 LISTOPADA O GODZ. 18.00 
W MOSIŃSKIM OŚRODKU KULTURY.

RZECZNIK INFORMUJE, ALE NIE DECYDUJE
Zgodnie z zasadami Prawa Prasowego, rolą Rzecznika Prasowego instytucji publicznej, prywatnego przedsiębiorstwa, czy gwiazdy 
kina lub estrady - jest współpraca z mediami, udzielanie odpowiedzi na pytania dziennikarzy i komentowanie bieżących wydarzeń.

Rzecznik prasowy jednak, nie podejmuje samodzielnie decyzji dotyczących zawartości merytorycznej udzielanych infor
macji. Wszelkie, przekazywane do publicznej wiadomości treści, jest zobowiązany uzgadniać ze swoim zwierzchnikiem. Rzecznik 
prasowy pełni więc dość niewdzięczną rolę ogniwa łączącego nadawcę informacji z jej odbiorcą.

Z tych właśnie względów, przypisywanie mu jakiejkolwiek decyzyjności jest nieporozumieniem. Wiedzę taką powinien 
posiadać nie tylko student politologii, ale także każdy zwykły obywatel.

SPŁACILIŚMY KOLEJNY MILION!

t
„ Pamiętajcie, że nie w tym jes t wart człowiek, 

co przemyślał i przeżył, ale co zrobi! dobrego na świecie "
Andrzej Małkowski 1914

Z uczuciem ogromnego bólu i żalu 
8 października 2005 roku pożegnaliśmy

śp.

M ieczysław a
KONIECZNEGO

Kawalera
Medalu Rzeczypospolitej Mosińskiej
Odszedł od nas człowiek niezwykle szlachetny, 

wielki patriota i wzorowy obywatel,
więzień hitlerowskich obozów koncentracyjnych, 

instruktor harcerski -  wychowawca wielu
pokoleń dzieci i młodzieży, 

do ostatnich chwil swego życia przepojony
miłością do Ojczyzny i Ziemi Mosińskiej.

Rodzinie zmarłego składamy szczere 
wyrazy współczucia.

POLECENIE PRZELEWU

-E L I XI R-

I Nr nar. dok.: 1533922 I ODC A/D 
I Nr dok.: 1435
i Data operacji: 2005/09/27

Odb: a:
NAKODOWY FUNDUSZ UCHROŃ* ŚRODOWISKA I GOSPODARKI MODNEJ UL. KONSTRUKT 
ORSKA 3A 02-673 WARSZAWA

Nr rachunku odbiorcy: 28 1130 1062 0000 0109 9520 0001 
W Banku: 11301062 BGK I I I  0. U WARSZAWIE

Kwota tzl.J : 1 . 1 0 3 . 5 1 2 , 8 2
S I . : jeden«ilionstotr2ytysiącepięćsetdwana4cie_zlotych.osieadziesiątdwajjrosze

Nadawca:
Urząd Miejski w Mosinie PI. 20 Paź dziernika 1 62-050 Mosina

Nr rachunku nadawcy: 215-37001-2-0/0
NRB: 26 9048 0007 0000 0215 2000 0002

W Banku: 90480007 Gospodarczy Bank Spółdzielczy w Mosinie

Tytulei: POŻYCZKA nr 357\2000\WN15\OW-ki\P 1 .000.000 00 + odsetki 103.512 82

Doku przetworzy!la): 
NAGDALtNA KOWALEWSKA

W imieniu władz samorządowych

Przewodniczący Burmistrz
Rady Miejskiej Gminy Mosina

Dokuient jest wydrukiei koiputerowyi, 
nie wyiagajacyi odręcznego podpisu

i pieczęci zleceniodawcy

Identyfikator HB 000002442005092700100006555

I Dnia: 2005/09/27

i
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AKTUALNOŚCI

Dlaczego poprzednia władz uszczupliła bazę rekreacyjno - sportową w Mosinie?

WYOBRAŹNI STARCZYŁO NA SMACZNY KĄSEK?
Koncepcję zagospodarowania terenu między Rondem Budzyń a drogą w kierunku Krosinka wysoko oceniają specjaliści. 

Nie mają wątpliwości, że władze Mosiny mają po prostu dobry pomysł na tę część miasta. Takiego pomysłu zabrakło poprzed
niej ekipie samorządowej. Wykazała się ona w dodatku zupełnym brakiem wyobraźni.

Z mapy narysowanej przez specjalistów w jasny sposób wy
nika, że udało się zachować proporcje między funkcją mieszka
niową, rekreacyjną, handlową i usługową. - Mogę jednoznacz
nie powiedzieć, że to dobra koncepcja i co najważniejsze, jak 
mawiamy w naszej branży, mieści się w skali miasta. Nastąpiło 
takie zgrabne połączenie zabudowy jednorodzinnej z planowa
nym marketem, istniejącym obiektem stadionu i planowanym bo
iskiem treningowym. Wreszcie z regulacją terenów zielonych, z 
których część zostanie przeznaczona na miejskie usługi rekre
acyjne i sportowe. Nic dodać, nic ująć, dobrze, najkrócej mó
wiąc. Im więcej takich szerokich, całościowych koncepcji, tym 
lepiej - ocenia projekt architekt Tomasz Mazurczak, członek 
Wielkopolskiej Izby Architektów, członek Stowarzyszenia Ar
chitektów Polskich SARP.

Niestety, w beczce miodu jak to zazwyczaj bywa, mieści się 
też łyżka dziegciu. I to związana ze sprawą sprzed kilku lat, gdy 
Mosiną rządzili jeszcze inni ludzie. Ówczesny wiceburmistrz 
miasta i gminy, Jan Marciniak, znalazł się w składzie komisji 
przetargowej, która zebrała się dokładnie 1 marca 2002 roku. 
Przedmiotem licytacji miała być nieruchomość z niewielkim 
budynkiem przy ulicy Konopnickiej wydzielona bez wiedzy Rady 
Miejskiej z działki przeznaczonej na usługi sportowe.

Przetarg, zgodnie z obowiązującym nazewnictwem, był ust
ny i nieograniczony. Ale zainteresowanym okazał się wyłącznie 
użytkownik tych nieruchomości, który rzecz jasna przetarg wy
grał. Za prawo wieczystego użytkowania gruntu o powierzchni 
niespełna 900 metrów kwadratowych zapłacił kilkadziesiąt ty
sięcy złotych. Nabył też na własność budynek znajdujący się na 
działce, płacąc kolejnych kilkanaście tysięcy. - Niestety, teren 
został sprzedany niezgodnie z obowiązującym w tamtym czasie 
planem zagospodarowania przestrzennego na usługi gastrono
miczne - informuje burmistrz Zofia Springer.

Dopowiedzmy, że w latach 60-tych, w obiekcie dzisiejszego 
baru mieściły się kasy biletowe i pomieszczenia klubu KS 1920 
Mosina. Do chwili, gdy nie sprzedano obiektu, do miejscowego 
klubu wpływał czynsz za jego dzierżawę. Pieniądze klubowi się 
przydawały, bo wystarczyły na opłacenie jednego z zatrudnio
nych na zlecenie trenerów. - Nie da się ukryć, że sprzedając obiekt, 
poprzednie władze miasta pozbawiły klub tego dochodu - dopo
wiada burmistrz Springer.

Działka, do której prawo wieczystego użytkowania nabył 
właściciel przystadionowego baru, miała z kolei swoją sportową 
przeszłość. Jak wspomina dawny trener Marian Szczepaniak, w 
latach 60-tych i 70-tych młodsi i starsi mieszkańcy Mosiny chęt
nie przychodzili tutaj grać w siatkówkę albo koszykówkę. - Dzi
siaj również taki kawałek boiska po to, by sobie rekreacyjnie 
pograć przydałby się w tym miejscu - uważa Szczepaniak. A 
mosiński radny Leszek Dymalski dopowiada: - Nie da się ukryć, 
że wykrojenie tego kawałka ziemi z kompleksu sportowego było 
niefortunnym pomysłem. W ten sposób baza sportowo - rekre-

Z a rzą d  M ie js k i
w M osin ie UCHWAŁA Nr 182/176/02

Zarządu Miejskiego w Mosinie z dnia 18 stycznia 2002r.

w  spraw ie ogłoszenia w ykazu gruntu przeznaczonego do oddania w 
użytkow anie w ieczyste  i sprzedaży znajdującego się  na nim  budynku.

N a podstaw ie art. 30 ust. 2 pkt 3 ustaw y z dnia 8 m arca 1990r. o  sam orządzie 
gm innym  (j.Ł D z. U. z  1996r. N r 13, poz. 74 z  późn. zm .) o raz  art. 13 ust. 1 i art 
35 ust. 1 ustaw y z  dnia 21 sierpnia 1997r. o  gospodarce nieruchom ościam i ( Dz. 
U. z  1997r. N r 115, poz. 741 z  póżn.zm .) a  także w  w ykonaniu uchw ały  N r 
X LIl/222/93  R ady  G m iny w  M osinie z  dnia 15 listopada 1993r. w  spraw ie 
określenia zasad  gospodarow ania nieruchom ościam i stanow iącym i w łasność 
G m iny M osina, Z arząd  M iejski w  M osinie uchw ala, co  następuje:

§ 1 .

P rzeznacza  się  do  oddania w  formie przetargu ustnego ograniczonego w  
użytkow anie w ieczyste  grunt i sprzedaż znajdującego się na  nim  budynku 
opisanych w  w ykazie, stanow iącym  załącznik do niniejszej uchw ały.

W ykaz, o  k tórym  m ow a w §1 podlega w yw ieszeniu p rzez  okres 21 dni na 
tablicach ogłoszeń  U rzędu M iejskiego w  M osinie.

§3.

W ykonanie U chw ały  pow ierza się K ierow nikow i R efera tu  G eodezji i 
G ospodarki N ieruchom ościam i.

§ 4 .

U chw ala w chodzi w  życie z  dniem  podjęcia.

Zdzisław Mikołajczak 

iejskiegoilona^arządu Mit 
P<av Mosinie

mgr Haljfia Labrzycka-Jankiewicz

Zb ign iew  Teodorczyk

ejslsiego Crtonek Zarządu Męskiego 
J4LMo6U>H

acyjna została skutecznie uszczuplona... Zdaniem Dymalskiego 
Mosina w jakiś sposób nie ma szczęścia do terenów sportowych. 
Radny wskazuje na lata powojenne, gdy istniejące wówczas bo
iska przy dworcu kolejowym zostały w pewnym sensie „wchło
nięte” przez rozwijające się miasto, a dawne place na których 
biegano za piłką, zurbanizowane.

Zdaniem burmistrz Zofii Springer szansą na odwrócenie ta
kiej tendencji może okazać się nowa koncepcja zagospodarowa
nia terenu od Ronda Budzyń w kierunku Krosinka. Ma bowiem 
tuż obok stadionu powstać profesjonalne boisko treningowe, o 
całe 5 hektarów zaś zwiększy się powierzchnia niezagospodaro
wanych dzisiaj gminnych gruntów przeznaczonych pod usługi 
sportowe i rekreacyjne. Jak wiadomo, Mosina ma ambitne pla
ny, na miarę XXI wieku i zamierza również w dalszej przyszło
ści postawić tutaj krytą pływalnię. Zmienić miałoby się również
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przeznaczenie terenów między dzisiejszym stadionem a pała
cem. Tam, gdzie w sposób samorzutny powstało boisko sporto
we, miałby stanąć pierwszy w mieście market z ogólnodostęp
nymi parkingami. Te ostatnie, na co zwracają uwagę samorzą
dowcy, są w tej okolicy bardzo potrzebne. Dzisiaj kierowcy czę
sto zmuszeni są parkować przy bardzo ruchliwej drodze woje
wódzkiej w kierunku Zielonej Góry i Stęszewa. To nie tylko dys
komfort dla samych kierowców, ale także poważne zagrożenie 
dla innych użytkowników drogi.

Po nieprzemyślanej decyzji poprzednich władz - w jej wyni
ku powstał niewielki, wykrojony z całości, a teraz dodatkowo 
odgrodzony od wjazdu na stadion skrawek - nie ma już szans na 
urządzenie tutaj np. niewielkiego parkingu, który bardzo przy

dałby się w pobliżu mosińskiego stadionu. Gdyby jednak powstał 
market - ten problem ma szansę zniknąć, a kierowcy nie będąjuż 
musieli z obawą zostawiać swoich aut przy ruchliwej szosie.

Fachowcy i ludzie trzeźwo myślący od razu dostrzegają, że 
powstał sensowny pomysł na zagospodarowanie tej części Mosi
ny. Jego pomysłodawcom i twórcom koncepcji wystarczyło wy
obraźni. Zupełnie inaczej, niż poprzednikom dzisiejszej władzy 
samorządowej. Myślenie kategoriami dobra wspólnego i zrów
noważonego rozwoju miasta przegrało z doraźnym interesem 
właściciela baru. Szkoda, ale mimo wszystko warto wierzyć, że 
za kilka lat w tej części Mosiny nie tylko mieszkańcy, ale także 
goście będą czuli się dobrze i w pełni komfortowo.

KORA

Czy w ..Kurierze Mosińskim ” znajdzie się miejsce na samokrytykę poprzedniej władzy?

MOŻE WARTO PRZYZNAĆ SIĘ DO BŁĘDU!
1. Kto odpowiada za tak kuriozalne ograbienie terenu przeznaczonego pod działalność sportową?

2. Z jakiego powodu przetarg został ograniczony do osób prowadzących działalność gastronomiczną
i zamieszkałych w Mosinie?

3. Kto wyraził zgodę na dwukrotne rozbudowanie opisanego w artykule obiektu, mimo, 
iż z prawnego punktu widzenia była to samowola budowlana?

4. Dlaczego dokumenty dotyczące problemu zostały podpisane w dominującej części przez Jana Marciniaka?

GROCHEM O ŚCIANĘ ?
A MOŻE GŁUCHY TELEFON ?

Natrętne wracanie do historii, czasami może się odwrócić przeciwko tym, którzy zbyt nachalnie próbują ją przywoływać. 
Już wkrótce może się okazać, że to, co ma pomóc w zdobyciu władzy, może zaszkodzić. Warto się nad tym zastanowić.

Wszyscy marzymy o władzy, reprezentowanej przez odważ
nych, dalekowzrocznych polityków. W odpowiedzi, co kilka lat, 
polska scena polityczna serwuje nam większe lub mniejsze roz
czarowania. Na sztucznie złoconej, wyborczej tacy - otrzymuje- 

^ ^ n y  odpustowo opakowane obietnice, które w krótkim czasie oka
zują się marzeniami nie do spełnienia. W rezultacie stajemy się 
nieufni, czujemy się oszukani. Coraz bardziej przeraża nas też 
język polityki: agresywny, kłamliwy, obraźliwy dla konkuren
cji. Walka wyborcza o upragniony „stołek” staje się jawna i bez
pardonowa.

Podobną serią zachowań raczy nas polityka lokalna. Chęć 
przejęcia władzy nie uspraw iedliw ia jednak  pom ówień, 
oszczerstw i manipulacji. Dlatego, podtrzymując niechęć do 
polemiki, której tezy oparto na przypuszczeniach, domniema
niach i plotkach -  wyjątkowo odpowiadamy na pytania otwarte, 
zamieszczone w numerze 9/10 „Kuriera Mosińskiego” w arty
kule pt.: „Grochem o ścianę” autorstwa Jana Marciniaka. Pyta
nia te najlepiej ukazują skalę manipulacji.

Zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej, każdy 
obywatel może zwrócić się do urzędu i uzyska wyjaśnienie inte
resujących go kwestii. W odniesieniu do obowiązujących prze
pisów, Burmistrz dokładnie określił procedurę udzielania tych
że informacji. Z zasadami tymi zostali zapoznani pracownicy 
urzędu. W tym miejscu pragniemy zdecydowanie zdementować 
informację, wyczytaną w „Kurierze Mosińskim” - jakoby Bur
mistrz Gminy Mosina nałożył embargo na Jakiekolwiek kon-

takty z Janem Marciniakiem i Janem Kałuzińskim”.
Mamy wrażenie, że usilna chęć ponownego zdobycia władzy, 

powoduje u autorów „Kuriera Mosińskiego” wyraźne osłabienie 
percepcji. Wobec powyższego, po raz kolejny informujemy, co 
następuje:

1. Jakie było rzeczywiste zadłużenie Gminy na dzień 31 
grudnia 2002. My twierdzimy, że 30 %, a obecna władza, że 
60 %.

Manipulacja. Należy rozróżnić zadłużenie od zobowiązania. 
Poprzednia władza, w 2000 roku zaciągnęła kredyt w wysokości 
15 milionów złotych, wypłacany w kilku transzach. Było to zo
bowiązanie obwarowane karami umownymi, z wyraźnie okre
ślonym początkiem spłat od 2005 roku.

Pod kwotę tego kredytu zostały zresztą rozstrzygnięte prze
targi. Wycofanie się z realizacji podjętych zobowiązań, spowo
dowałoby kary umowne, wynikające z umowy z bankiem i wy
konawcami oraz przerwanie budowy kanalizacji na terenie Mo
siny. Stąd -  faktyczne zobowiązanie Gminy: „ na dzień 1 stycz
nia 2003 r. z tytułu pożyczek i kredytów wynosi 16.442.100 zł, 
co stanowi -  56,25 %.” (zgodnie z uchwałą 13/SO- 23/P/2003 
Regionalnej Izby Obrachunkowej).

2. Dlaczego 1,7 min zł. wynikające z rozliczenia z Puszczy
kowem (budowa oczyszczalni ścieków) nie poszło na budowę 
kanalizacji w Krośnie już w 2003 roku a przeznaczono je na 
wzrost etatów i wynagrodzeń?
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Kolejna manipulacja. O przeznaczeniu środków finansowych, 
jakimi dysponuje nasza Gmina decyduje Rada Miejska w Mosi
nie na wniosek Burmistrza, a nie odwrotnie. Takich ważnych 
decyzji nikt nie podejmuje jednoosobowo! Ciekawe - na jakiej' 
podstawie twierdzi się, że fundusze te przeznaczono na „wzrost 
etatów i wynagrodzeń?”.

To dobra okazja, by zapytać poprzedniego Burmistrza - Jana 
Kałuzińskiego, jak to się stało, że przez dwa i pół roku (od 1 
lipca 2000r. do 19 listopada 2002r.), ówczesne władze Mosiny 
nie wyegzekwowały spłaty długu zaciągniętego w Mosinie przez 
Puszczykowo?

Interesujący jest też fakt, że porozumienie Mosiny z Pusz
czykowem, zakładało finansowanie wspólnej inwestycji przez 
Mosinę, a rozliczenie miało nastąpić w ciągu pół roku po jej za
kończeniu. Chętnie poinformujemy czytelników, jakie straty fi
nansowe poniosła Mosina w wyniku tej bezmyślnej a może celo
wej opieszałości.

3. Dlaczego krytykując poprzedni układ władzy (Bur
mistrz i dwóch Zastępców) podtrzymano go i powiększono 
jeszcze o stanowisko sekretarza?

Przekłamanie. Zofia Springer nigdy nie krytykowała liczby 
zastępców burmistrza w poprzednich władzach, o czym świad
czy fakt, że sama powołała również dwóch zastępców. Widząc 
pilną potrzebę udoskonalenia pracy urzędu, reaktywowała też 
stanowisko sekretarza gminy, które - przypominamy - niegdyś, 
przez osiem lat piastował także Jan Marciniak. Korzystając z 
okazji przypominamy, że w poprzednich kadencjach, oprócz 
Burmistrza i jego dwóch zastępców w Zarządzie Gminy Mosina 
zasiadały dodatkowo cztery osoby. Każda z nich pobierała z tego 
tytułu wynagrodzenie.

4. Dlaczego podając zarobki najważniejszych osób w Urzę
dzie unikano kwot brutto, które są pełnym kosztem dla po
datników?

Dochody najważniejszych osób w Urzędzie tj. Burmistrza, 
Zastępców Burmistrza, Sekretarza i Skarbnika Gminy Mosina 
publikowane są w Biuletynie Informacji Publicznej. Nikt nicze
go nie unika. Każda zainteresowana osoba może się z nimi zapo
znać. Należy wyraźnie zaznaczyć, że w Merkuriuszu nr 7 z wrze
śnia 2003 r. (str. 23) -  na który jak sądzimy, powołuje się Jan 
Marciniak -  podano wynagrodzenia, wyraźnie zaznaczając, że 
są to kwoty netto. Nie może być więc mowy o jakiejkolwiek 
próbie manipulacji.

Kwoty netto w uczciwy sposób obrazują rzeczywiste zarob
ki: bez podatków, bez ubezpieczeń zdrowotnych i emerytalnych.

5. Kandydując na stanowisko burmistrza Zofia Springer 
wypowiadając się o Biuletynie Mosińskim mówiła: „nie jest 
obiektywnym źródłem wiadomości... m anipuluje infor
macją”. Jak zatem ocenia swojego Merkuriusza?

„Merkuriusz Mosiński” jest informatorem urzędu, kierowa
nym do mieszkańców gminy. To im pozostawiamy przywilej 
oceny naszej pracy redakcyjnej i wydawniczej. Wiadomo nam 
jednak, że Merkuriusz jest oczekiwany i chętnie czytany.

6. Co ma do powiedzenia z-ca burmistrza Stanisław Dę
biec, głoszący przed wyborami hasło: każdy ma prawo do 
wody za darmo”?

Konstytucja Rzeczypospolitej Polskiej gwarantuje każdemu

obywatelowi prawo do swobodnego korzystania z zasobów na
turalnych, wód gruntowych, powietrza, lasów i innych dóbr.

Publikacja pt.: „Każdy ma prawo do wody za darmo” zamiesz
czona w nr 1 miesięcznika „Nasza Gmina Mosina” z 13 marca 
2002 roku, wyjaśnia prawa mieszkańców wynikające z cytowa
nej tam Konstytucji i innych aktów prawnych. W artykule tym, 
poruszono wpływ ujęcia wody dla miasta Poznania na obniżenie 
poziomu wód gruntowych na dużej części terenu naszej Gminy, 
a w związku z tym - brak możliwości korzystania z przysługują
cego prawa, tj. poboru wody z własnego ujęcia. Kwestie te, były 
jednym z wielu elementów opracowania dokumentacji o utraco
nych korzyściach, z tytułu lokalizacji na terenie Mosiny ujęcia 
wody dla Poznania.

Zadziwiający jest upór autorów „Kuriera Mosińskiego” w 
przywoływaniu tekstów sprzed lat. Może „trzeba z żywymi na
przód iść, po życie sięgać nowe a nie w uwiędłych laurów liść z 
uporem stroić głowę” ( A. Asnyk). A kwestia ujęcia wody i utra
conych dóbr wkrótce wróci, jesteśmy pewni!

7. Gmina w 2003 roku otrzymała nagrodę „Fair Play” zsl 

dokonania inwestycyjne. My głosiliśmy, że warszawscy orga
nizatorzy brali pod uwagę lata 1992- 2002, a więc okres za
rządzania gminą przez Jana Kałuzińskiego. Obecne władze 
przemilczają ten fakt.

Czy ten zarzut jest „Fair Play”? Zacznijmy od tego, że w za
sadzie nie jesteśmy pewni, czy okres 1992 - 2002 był czasem 
zarządzania gminą przez Jana Kałuzińskiego. A może był to okres 
rzeczywistego zarządzania gminą przez innego Jana ?

Jeśli zaś chodzi o „Fair Play” to należy podkreślić fakt, że 
„uzyskanie certyfikatu jest wynikiem oceny dwóch kluczowych 
elementów. W pierwszym etapie następuje ocena gminy, w opar
ciu o ankietę , przygotowana przez Urząd, a obejmującą dokona
nia Samorządu w latach 2001- 2004, natomiast drugim elemen
tem, mającym największe znaczenie jest audyt, który skupia i 
weryfikuje stan aktualny i faktyczny poziom obsługi w Urzę
dzie”.

Warto przypomnieć poprzednim władzom, że aby otrzymać 
to wyróżnienie należy spełnić pięć kryteriów: podejmować ak i 
tywne działania w celu przyciągnięcia inwestorów, dotrzymy
wać podjętych zobowiązań, polepszać swoją infrastrukturę, cha
rakteryzować się praworządnością i wysokim poziomem etycz
nym pracowników gminy oraz promować proekologiczne inwe
stycje i obiekty dostosowane do osób niepełnosprawnych.

8. Dlaczego zburzono strukturę finansową Gminy, nieod
powiedzialnie zwiększając o 6, 5 miliona wydatki osobowe: 
wynagrodzenia, diety, ryczałty, umowy - zlecenia itp. (porów
nując lata 2002 i 2005), w wyniku czego nakłady inwestycyj
ne, które mogłyby wynieść 8,5 miliona zł. wynoszą raptem 
1 milion zł.

Manipulacja. Ciekawi jesteśmy, skąd autorzy wzięli swoje 
wyimaginowane dane ? Skąd się wzięła zawrotna kwota 6,5 
miliona zł. wydatków osobowych ? Bo na pewno nie dotyczy to 
kwot przeznaczonych na wydatki osobowe w urzędzie. Płace 
brutto wraz z trzynastką wyniosły w 2002 - 1.700. 297 ; w 2003- 
1.819.269; w 2004 - 2.120.565 a w 2005 zaplanowano około 
2.200.000 zł. Wzrost w latach 2002-2005 wyniósł ok. 500 tysię
cy zł, a nie 6,5 miliona!

O wydatkach na urząd, pisaliśmy szczegółowo w tekście pt.:
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„Ile na Magistrat” zamieszczonym w numerze 5/27 Merkuriusza 
Mosińskiego na str. 10.

9. Dlaczego kosztem 360 tys. zł przenosi się Ośrodek Po
mocy Społecznej z funkcjonalnych pomieszczeń w nowym 
skrzydle Ośrodka Kultury do byłego biurowca Zakładu Usług 
Komunalnych? Czy tych pieniędzy nie można przeznaczyć 
dla potrzebujących?

Manipulacja. Ośrodek Kultury - jak sama nazwa wskazuje -  
ma służyć kulturze. W tym celu zresztą, był on rozbudowany. 
Autor, który twierdzi, że kosztem 360 tys. przenosi się Ośrodek 
Pomocy Społecznej do byłego biurowca ZUK -  ma nieaktualne 
wiadomości. Nie wiadomo też, z jak zakurzonego kapelusza wyjął 
podaną tu kwotę. Obecnie, z uwagi na sukcesywne rozszerzanie 
się zadań OPS, związane ze świadczeniami rodzinnymi i zalicz
kami alimentacyjnymi - rozważana jest możliwość polepszenia 
warunków lokalowych tej instytucji.

Od października na terenie byłego Zakładu Usług Komunal
nych działa też bank żywności dla podopiecznych OPS- u . Ko
rzysta z niego powyżej 500 osób miesięcznie.

10. Dlaczego o 100 % zwiększono w 2003 roku stan osobo
wy Zakładu Usług Komunalnych, a kiedy okazuje się, że koszt 
utrzymania Zakładu jest przeogromny (jakby nie można było 
tego przewidzieć wcześniej) w 2005 roku zaczyna się zwal
niać ludzi?

Kolejne nadużycie. Do roku 2003 ZUK , na umowie o pracę 
zatrudniał 42 osoby. W 2003 roku zatrudnienie wzrosło o 20 osób, 
a więc o 50 a nie o 100 %, jak podaje autor. 1 tę liczbę osób 
należy traktować jako zatrudnione celowo.

Dodatkowych 15 osób ( kierowcy, opiekunki ) przejęto w 
wyniku likwidacji gminnej jednostki organizacyjnej -  Zespołu 
Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół, która zajmowała się 
dowożeniem młodzieży do placówek oświatowych.

W końcu 2003 roku w ZUK pracowały 72 osoby.
Zgodnie z Ustawą z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. Ustaw nr 

142, poz. 1591 ze zmianami), w myśl art. 30 ust. 2 pkt. 5 Bur
mistrz zatrudnia i zwalnia kierowników gminnych jednostek or
ganizacyjnych. Na tym kończy się kompetencja Burmistrza 
Gminy, w stosunku do zatrudnień w tych jednostkach.

O zatrudnieniu lub zwalnianiu pracowników w poszczegól
nych jednostkach, decydują z kolei ich kierownicy. I to do nich 
winny być kierowane pytania, dotyczące konkretnych zwolnień 
pracowniczych.

11. Jak można ocenić postawę pani Burmistrz, która pod
czas zebrania z pracownikami urzędu zakazała jakichkolwiek 
kontaktów z Janem Kaluzińskim i Janem Marciniakiem?

Kłamstwo! Uzasadnienie: patrz: wstęp.

12. Jak to się stało, że w 2002 roku funkcjonowanie Rady 
(28 radnych) kosztowało podatnika 242.000 zł., a w 2005 roku 
( 21 radnych) 312.000 zł?

Koszty funkcjonowania Rady Miejskiej, określa sama Rada 
Miejska jako organ uchwałodawczy. Rada ta, podejmuje uchwa
łę, określająca wysokość diet należnych radnym. Podatnicy, do
konując wyboru radnych, muszą ich darzyć zaufaniem i być prze
konani o słuszności wyboru, także i w tym względzie.

13. Dlaczego lekceważy się głos handlowców i sklepika
rzy, forsując budowę marketu i to na boisku treningowym 
klubu sportowego, mamiąc zarazem budową nowego boiska, 
kiedy w kasie gminy pustka?

Kolejna manipulacja. Teren przeznaczony pod budowę mar
ketu nie był nigdy przedmiotem umowy z Klubem Sportowym 
1920. Potwierdza to Zarząd Klubu. Oficjalne stanowisko Klubu, 
wyrażone przez Tadeusza M iedziaka publikow aliśm y w 
„Oświadczeniu Prezesa Zarządu Klubu Sportowego 1920 w 
Mosinie” w numerze 7/29 Merkuriusza Mosińskiego na str. 13.

Dlaczego pisze się, że władza „lekceważy sklepikarzy i han
dlowców” ? A może to Kurier Mosiński, głosząc tego typu tezy, 
chce zlekceważyć zdanie mieszkańców, zainteresowanych bu
dową chociaż jednego marketu z kompleksową ofertą handlową 
i wygodnym parkingiem ? Przy okazji, zwracamy uwagę mosiń
skim handlowcom i kupcom, w jaki sposób nazywa ich Jan Mar
ciniak. Czy odpowiada Państwu nazwa „sklepikarze”? Czy zda
niem Państwa, nie brzmi to obraźliwie?

14. Dlaczego nic się nie robi, aby zatrzymać w Mosinie 
firmę Promexim, zatrudniającą 50 osób, a chcącą zatrudnić 
kolejnych 100?

Gmina nie ma wpływu na decyzje Zarządów podmiotów go
spodarczych, znajdujących się na jej terenie. O obecności firmy 
w danym miejscu - decyduje przede wszystkim rachunek eko
nomiczny. Firma Promexim, kilka miesięcy temu została wysta
wiona na sprzedaż. Zakłada się jednak, że nowy właściciel bę
dzie kontynuował profil działalności prowadzonej dotąd przez 
tę firmę.

W tym miejscu pragniemy zapewnić autorów tego niewybred
nego zarzutu, że Gmina Mosina, działając zgodnie z certyfika
tem „Fair Play” tworzy właściwe warunki dla funkcjonowania 
firm na swoim terenie.

15. Kiedy ukończy się i odda do użytku salę w budynku 
wielofunkcyjnym w Pecnej?

Oto przykład jawnej obłudy ze strony poprzednich władz. 
Wiadomo bowiem, że inwestycję w Pecnej rozpoczęto prawie 
20 lat temu. Przez 12 lat urzędowania autora pytań - Jana Marci
niaka, najpierw na stanowisku Sekretarza urzędu (od 1 lipca 1990 
r. do 6 listopada 1998 r.), potem na stanowisku Zastępcy Burmi
strza ( od 30 października 1998 do 19 listopada 2002 r.) -  nie 
zakończono inwestycji i nie dokonano odbioru technicznego ca
łości wspomnianego obiektu.

W tym miejscu warto się zastanowić nad zasadnością wy
kańczania sali widowiskowej w Pecnej, przeciwstawiając ten 
pomysł budowie oczekiwanej od lat sali gimnastycznej , która 
zapewniłaby właściwy rozwój fizyczny dzieci i młodzieży, a jed
nocześnie mogłaby pełnić funkcję zaplecza do organizowania 
dużych imprez.

16. Czy olbrzymia kotłownia, z niemniej olbrzymim ko
minem na terenie Swarzędzkich Fabryk Mebli, będzie miej
scem spalania opon?

Olbrzymia bzdura! Bez komentarza.

17. Dlaczego wprowadza się w błąd mieszkańców mów iąc 
i pisząc, o jakoby niekorzystnym porozumieniu, podpisanym 
z Aąuanetem przez byłego Burmistrza Jana Kałuzińskiego?
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Czyżby rezygnacja z wszelkich roszczeń w stosunku do obec
nego Aquanet S.A była korzystnym rozwiązaniem dla interesów 
mieszkańców Gminy Mosina? ( art. 4 pkt. 9,10,11 Porozumienia 
Wspólników.z dnia 22 lipca 2002 r. )

ł
18. Kto zarobił 247. 660 zł. za wykonanie ekspertyz tzw. 

utraconych wartości w wyniku zlokalizowania na terenie 
gminy Mosiny ujęcia wody, które to ekspertyzy są i będą nie
przydatne i co najgorsze obecne władze o tym świetnie 
wiedzą?

Z tego, co nam wiadomo, Jan Marciniak nie jest ekspertem 
od ochrony środowiska oraz ekonomii i raczej się nie zanosi, aby 
miał nim w najbliższym czasie zostać. Wracając jednak do pyta
nia, odpowiadamy, co następuje.

Zlecone ekspertyzy przede wszystkim archiwizują i wyce
niają całą infrastrukturę techniczną, związaną z ujęciem wody 
dla Poznania. O tym, czy - jak twierdzi Marciniak - były one 
nieprzydatne, przekonamy się wkrótce. Za przygotowanie wspo
mnianej, wielotomowej ekspertyzy, wynagrodzenie otrzymali

2004 wykonawcy :
1. Brabara Rapp - „Inkom” -  Inżynieria Komunalna - 

150.060 zł
2. „PROJNORM” -  Przedsiębiorstwo Projektowania, Ba

dań i Normowania sp. z o. o w Poznaniu - 115.900. zł ( płatne w 
dwóch transzach: 48.800 zł i 67.100 zł)

3. Piotr Papierz -  Radca Prawny - 30.500 zł.

19. Stora Enso miała ruszyć jesienią 2004 r. Mamy jesień
2005 , fabryka nie rusza. Jakie są tego powody?

Źle się dzieje, że osoby, które nie sprowadziły na teren Gmi
ny Mosina żadnego poważnego inwestora próbują stworzyć złą 
atmosferę, wokół dużego, wiarygodnego przedsiębiorstwa ja 
kim jest Stora Enso, firma z kapitałem zagranicznym.

O tym, jaki był stosunek poprzednich władz do nowych in
westorów świadczy wypowiedź byłego Burmistrza - Jana Kału- 
zińskiego w Gazecie Wyborczej z 26 lutego 2002 roku. Dla przy
pomnienia cytujemy: „ Sądzę że mieszkańcy docenili lo, że pil
nowaliśmy ich interesów- proszę zauważyć, że w naszej gminie 
nie ma żadnego hipermarketu ani żadnej firmy z kapitałem za
granicznym.... ”.

To nie władze Gminy decydują o przebiegu i terminach pro
cesu inwestycyjnego w firmach prywatnych. Władze tylko stwa
rzają warunki do jego przeprowadzenia.

20. Dlaczego mami się bezrobotnych, że w Stora Enso znaj
dzie zatrudnienie 300 osób, kiedy ostatnio przedstawiciel fir
my mówi o 50 i do tego znających język angielski i pracują
cych wcześniej w branży papierniczej?

A może mami się czytelników? Stora Enso informuje, cytu
jemy: ,

„Zrealizowano pierwszy etap budowy zakładu, związany z 
produkcjątzw. tektury laminowanej. Ten etap przewiduje zatrud
nienie do końca roku 2005 r. około 45- 50 osób. Łączne zatrud
nienie na koniec 2006 r. planowane jest na poziomie 80-100 osób 
. Firma dysponuje w Mosinie pokaźną rezerwą terenu, ma też 
gotowy plan tzw. drugiego etapu, związanego z koniecznością 
dalszego wzrostu zatrudnienia. Po jego zrealizowaniu ogólne 
zatrudnienie może sięgnąć od 200-300 osób.”

Nowoczesny zakład produkcyjny zatrudnia ludzi o zróżnico
wanym przygotowaniu i kwalifikacjach zawodowych. Inwestor 
szczegółowo określa wymagania dotyczące pracy na danym sta
nowisku. Nie na każdym stanowisku trzeba znać języki obce. 
Firma podejmuje się dokształcania i przekwalifikowywania pra
cowników.

21. W strzymując spektakularnym gestem wygaszanie 
(???) Szkoły Podstawowej nr 2 chce się rozpocząć budowę 
kolejnej, trzeciej szkoły podstawowej nie zważając na kosz
ty, związane z utrzymaniem kolejnego obiektu szkolnego i nie 
biorąc wcale pod uwagę malejącej liczby uczniów i prognoz 
demograficznych?

Domyślając się, co Jan Marciniak miał na myśli formułując 
w tak niezrozumiały sposób pytanie, Kierownik Referatu Oświaty 
- Małgorzata Kasprzyk odpowiada w artykule pt: „Wyborcza 
Karta Przetargowa. Nowa szkoła w Krośnie - jak powracająca 
fala”.

22. Obecna Burmistrz zamierza wyemitować obligacje 
które są niczym innym , jak kolejnym zadłużeniem. Gmina 
będzie musiala je wykupić wraz z odsetkami. Zamiast doko
nać radykalnych cięć w wydatkach budżetowych, które roz
budzano latach 2002-2005, dokonuje się latania dziury bu
dżetowej najłatwiejszym sposobem.

Decyzje o emisji obligacji podejmuje Rada Miejska na wnio
sek Burmistrza.

Obligacje to nowoczesna forma pozyskiwania środków fi
nansowych z przeznaczeniem na przyspieszenie i zdynamizowa
nie inwestycji, a nie łatanie dziury budżetowej. Ta forma stoso
wana jest z powodzeniem przez wiele samorządów w Wielko- 
polsce: m.in. Suchy Las, Chodzież, Czarnków, Kościan, Czer
wonak, Krzyż, Kórnik, Murowaną Goślinę, Piłę, Pniewy, Śrem 2 
emisje, Zbąszyn, Śmigiel, Opalenicę, Leszno 3 emisje, Poznań. 
Ewentualna emisja obligacji jest szeroko konsultowana z miesz
kańcami Gminy Mosina oraz z radnymi.

23. Czy Invest Consulting, który ma zając się w imienii| 
gminy emisją obligacji został wybrany drogą przetargu?

W myśl art. 4 pkt. 8 Ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo 
zamówień publicznych

( Dz. U. Nr 19 poz. 177 ze zmianami ) „ ustawy nie stosuje 
się do zamówień i konkursów, których wartość nie przekracza 
wyrażonej w złotych równowartości kwoty 6000 euro”.

EWA MADZIAR
Rzecznik Prasowy Gminy Mosina w oparciu 

o informacje uzyskane od Władz Gminy Mosina 
potwierdzone dokumentacją archiwalną Urzędu Miejskiego

I KOLEJNE KŁAMSTWO KURIERA...

Korzystając z niewątpliwej okazji, przytaczamy inne jaw
ne przekłamanie, którego w „Kurierze Mosińskim” tym razem 
dopuściła się Aldona Wrońska.

W tekście pt. „Uwaga! Obligacje” autorka podaje, że „sły
szy się tu i ówdzie o stosie niezapłaconych przez gminę rachun
ków, na których zapłatę czekają wierzyciele” .

Pani Aldono, pomijając fakt, że kłopoty ze słuchem czasami 
okazują się zaraźliwe, za zastępcą Głównego Księgowego Gmi
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ny Mosina - Marią Borowiak uprzejmie donosimy :
„Na dzień 28 października 2005 roku w Referacie Finanso

wym Gminy Mosina nie ma żadnych zaległych, niezapłaconych 
rachunków. Natomiast na dzień 28 października 2005 roku po- 
zostaje do uregulowania rachunek na kwotę 29.211.84 zł z Gmin

nego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Ter
min uregulowania tego zobowiązania, upływa - zgodnie z umową 
- w listopadzie 2005 r.” W związku z powyższym, czekamy na 
określone prawem prasowym sprostowanie.

J. B

Wyborcza karta przetargowa?

NOWA SZKOŁA W MOSINIE- JAK POWRACAJĄCA FALA....
O tym, że reaktywowanie Szkoły Podstawowej nr 2 w Mosi

nie było konieczne nie mieli wątpliwości rodzice dzieci zamiesz
kałych na osiedlu „Za Barwą”. To oni codziennie przeżywali kosz
mar wysyłając swoje pociechy do Szkoły Podstawowej nr 1 w 
Mosinie . Gdzie znajdują się bloki Wodociągów każdy wie, gdzie 

.„Jedynka” też! Maluchy miały do przebycia spory kawał, a po 
"drodze wiadomo -  kanał, tory kolejowe i wiele innych „atrak
cji”. Pół biedy, kiedy w domu z rodziną mieszkała babcia, bo 
zawsze mogła odprowadzić, a jak nie? Wiem- moich dzieci tez 
nikt nie odprowadzał, ale...Mosina, to jednak bardzo rozległe 
miasteczko i z jednego krańca na dragi jest po prostu daleko. 
Sądzę, że nie można w tym wypadku mówić o spektakularnym 
geście, bo to była najzwyklejsza konieczność. Właśnie reakty
wowanie „dwójki” dało trochę spokoju pracującym rodzicom.

Nie sądzę też, aby powstanie Zespołu Szkół w Mosinie ( Szko
ła Podstawowa nr 2 i Gimnazjum nr 2) było najszczęśliwszym 
rozwiązaniem, gdyż nie takie założenia ma wprowadzana refor
ma -  na ten temat był już artykuł -  jest to wybór mniejszego zła, 
czasami i tak trzeba!

Zupełnie odmienne zdanie mam jednak w kwestii budowy 
nowej szkoły podstawowej dla Krosna. Na ten temat ukazał się 
artykuł w „MM” -  „Jeszcze jej nie ma, a już ma swoją historię, 

^est tematem petycji, powinna być priorytetem...” Aby zrozu

mieć konieczność powstania nowej szkoły dla Krosna, trzeba być 
nauczycielem w obecnej Szkole Podstawowej w Krośnie lub jej 
uczniem. Krosno jest rejonem szkolnym (podobnie jak Rogali- 
nek), gdzie nie spada liczba dzieci, a wręcz przeciwnie - każde
go roku liczba ta się zwiększa. Nie można mówić o kosztach w 
sytuacji, kiedy powstanie tego obiektu oświatowego jest koniecz
ne dla prawidłowego rozwoju i wyrównania szans edukacyjnych

dzieci z Gminy Mosina oraz jest możliwością na zmniejszenie 
kosztów utrzymania istniejącej Szkoły Podstawowej w Krośnie. 
Można jeszcze spekulować -  zmniejszyć rejon szkoły, co i tak 
nie zmieni faktu, że ta szkoła nigdy nie będzie szkołą z prawdzi
wego zdarzenia -  łatwiej wymienić, co w niej jest, niż czego w 
niej nie ma! Są na pewno dzieci i nauczyciele, którzy ciągle 
wierzą, że zostaną spełnione obietnice i powstanie nowa szkoła.

Wiem, że sporne jest też usytuowanie nowej szkoły, bo szko
ła wiejska ma większą subwencję, a ta w obecnym planie jest 
przecież z założenia szkołą miejską. Ale nie jest jeszcze wybu
dowana, a nawet kiedy już będzie to na pewno jeszcze przez dłu
gi czas jej główna siedziba będzie w Krośnie. Dla nikogo nie jest 
też tajemnicą, że subwencja dla ucznia wiejskiego dzisiaj jest 
większa, ale jak będzie jutro? Czy w ogóle będzie?

Dobrze jest, kiedy można wymienić swoje racje, mieć swoje 
zdanie. Najważniejsze jednak, aby dialog był konstruktywny i 
pozwalał na wyłonienie priorytetów, a w sferze oświatowej 
Mosiny pojawia się coraz więcej pomysłów, i, proszę mi wie
rzyć - nie zawsze mają one racjonalne wytłumaczenie.

Plan budowy nowej szkoły dla Krosna nie jest nowy i nie 
powstał w kadencji obecnego samorządu. Autor artykułu pt. 
„Grochem o ścianę” zna bardzo dobrze plan tej inwestycji, 
gdyż był pracownikiem mosińskiego samorządu, gdy 30 
kwietnia 2001 roku rozpoczęły się prace związane z usytu
owaniem „nowej szkoły” u zbiegu ulic Strzeleckiej i Mieszka 
I... Wtedy idea budowy nowej szkoły napawała optymizmem 
mieszkańców Krosna i okolic, dzieciom dawała szansę na rów
ny start w dorosłe życie. Dzisiaj optymizm przygasł, ale po
została potrzeba i ... nadzieja.

MAŁGORZATA KASPRZYK

Do ludzi wielkiego serca - przyjaciół zwierząt

7 słodkich szczeniąt owczarka niemieckiego czeka na ciepły i rodzinny dom. 
Nie pozwólmy ich uśpić!

Podarujmy im życie za symboliczną złotówkę. 
Zainteresowanych prosimy o kontakt pod numerem 8 136 110
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„BĘDĘ LUDZIOM MÓWIŁ PRAWDĘ”
Rozmowa z nowym Zastępcą Burmistrza Gminy Mosina mgr inż. Jerzym Wrońskim.

Ew a M ad z ia r: 
Od m iesiąca pełni 
Pan funkcję Zastęp
cy Burmistrza Gmi
ny Mosina. Zdystan
sował Pan trzech in
nych kandydatów na 
to stanow isko. Ja k  
Pan sądzi, dlaczego 
w y b ran o  w łaśn ie 
Pana?

Jerzy  W roński:
Praca samorządowa 
zawsze bardzo mnie 
interesowała, choć nie 
ukrywam, że nie mam 
na tym polu większe

go doświadczenia. I -  może to kogoś zdziwi - ale w sumie po
czytuję to sobie za pozytywny aspekt w kontekście mojej dzia
łalności w Mosinie. Jestem pozbawiony jakichkolwiek obciążeń, 
złych przyzwyczajeń , mogę spojrzeć na różne zagadnienia świe
żym okiem. Poza tym mieszkam w Poznaniu, nie miałem dotąd 
kontaktów z miejscową społecznością, więc nie jestem do nicze
go zobowiązany układem towarzyskim czy politycznym, co tak 
boleśnie przerabialiśmy w niedalekiej przeszłości. Jednym sło
wem : to duże wyzwanie , z którego bardzo się cieszę. A dlacze
go to mnie wybrano? Pewnie spełniałem wszystkie wymagania 
zawarte w ogłoszeniu konkursowym.

E.M: Widzę, że mam do czynienia z człowiekiem skrom
nym. Mimo to, chciałabym się dowiedzieć, jakich argum en
tów Pan użył, aby przekonać do siebie komisję konkursową ?

J.W: Skoro już Pani tak drąży ten temat, powiem tak: wydaje 
mi się, że po prostu uczciwie siebie przedstawiłem. Argumentem 
„za” była z pewnością moja dotychczasowa droga zawodowa, 
gdzie wykazałem się dość dużą kreatywnością. A taki człowiek 
na tym stanowisku chyba może się przydać?

E.M: Czym się Pan dotąd zajmował?
J.W: Z wykształcenia jestem magistrem inżynierem. W 1974 

roku ukończyłem studia na Wydziale Maszyn Roboczych i Po
jazdów - Politechniki Poznańskiej. Miło wspominam także okres 
licealny w poznańskim Marcinku , gdzie uczęszczałem do klasy 
z językiem wykładowym francuskim. To były niezapomniane 
chwile, niepowtarzalna atmosfera, czas - który z pewnością miał 
wpływ na moją osobowość.

Po studiach, po odbyciu stażu zawodowego, natychmiast 
rozpocząłem pracę. Miałem dużo pomysłów, chciałem się reali
zować. Musze przyznać, że w całej swojej karierze zawodowej 
pracowałem na bardzo odpowiedzialnych stanowiskach związa
nych z zarządzaniem przedsiębiorstwami budowlanymi. Specja
lizowałem się w dziedzinie inwestycji i remontów, musiałem 
zgłębić zarządzanie zasobami ludzkimi. A tuż przed przystąpie
niem do konkursu, byłem związany z gospodarką morską i dłuż
szy czas przebywałem za granicą.

E.M: Co wobec tego spowodowało, że zdecydował się Pan 
na pracę za biurkiem?

J.W: A kto Pani powiedział, że zamierzam siedzieć za biur
kiem? Praca na stanowisku Zastępcy Burmistrza wydaje mi się 
zajęciem bardzo dynamicznym. Zamierzam dużo czasu spędzać 
w terenie, rozmawiać z ludźmi, wsłuchiwać się w ich uwagi i 
oczekiwania. Oni na to liczą. Poza tym, trzeba sobie jasno po
wiedzieć: to ja  jestem dla ludzi a nie odwrotnie. I z tego właśnie 
powodu postanowiłem, że niezależnie od wszystkiego, będę 
mówił ludziom prawdę. Bez owijania w bawełnę, opieszałości, 
obietnic bez pokrycia. I bez piętrzenia zbędnych formalności.

A z krótkiej perspektywy mojego urzędowania w Mosinie 
mogę powiedzieć, że praca ta już spełnia moje oczekiwania.

E.M: Poznał Pan już w jakimś stopniu realia Gminy Mosina?.
J.W: Jestem poznaniakiem, ale te okolice zawsze leżały 

zasięgu moich zainteresowań. Nie mam najmniejszych wątpli
wości, że jest to Gmina o ogromnych możliwościach: turystycz
nych, rekreacyjnych, inwestycyjnych. Zamierzam przyczynić się 
do ich uruchomienia i jak najlepszego wykorzystania.

E.M: Pana poprzednik był odpowiedzialny za cztery refe
raty: Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Budownictwa, 
Geodezji i Nieruchomości, Ochrony Środowiska , Rolnictwa 
i Leśnictwa oraz nadzorował pracę Zakładu Usług Komu
nalnych. Czy Pana obowiązki ulegną zmianie?

J.W: Zakres moich obowiązków pozostanie bez zmian, gdyż 
wszystkie te dziedziny mają ze sobą ścisły związek, właściwie 
przenikają się. Jestem właśnie na etapie zagłębiania się w zagad
nienia inwestycyjne i działalność ZUK-u. Chciałbym w stosow
nym czasie przedstawić swoje konkretne pomysły i zamierzenia.

E.M: Jakie cechy osobowości pozwalają Panu realizować 
swoje cele? «

J.W: Wołałbym tu zachować pewną powściągliwość... . Nim 
lubię się przechwalać. Ktoś kiedyś powiedział, że oferuję wiele 
wysiłku w realizacji powierzonych mi zadań i nie markuję pra
cy. Chyba było w tym trochę racji. Poza tym zależy mi na dobrej 
ocenie, a żeby to uzyskać, trzeba się zaangażować. A w ogóle to 
proponuję wrócić do tej rozmowy za kilka miesięcy.

E.M: Nie boi się Pan, że jest to stanowisko na krótki mo
ment. Mamy przecież przed sobą wybory samorządowe?

J.W: Kompletnie o tym nie myślę. Mam teraz ważniejsze sprawy 
na głowie. W każdym razie będę się starał zostać w Mosinie dłużej.

E.M: A żona , wybaczy Panu te codzienne dojazdy do pra
cy i późne powroty do domu?

J.W: Żona rozumie moją potrzebę intensywnego działania i 
podchodzi do tego z dużym zrozumieniem i spokojem. Sama ma 
trochę zajęć, pracuje zawodowo. Córki z kolei koncentrują się 
na nauce, która też pochłania im wiele czasu. Myślę, że wszyst
ko można pogodzić.

E.M: Dziękuję Panu za rozmowę i życzę sukcesów.
Wywiad jest autoryzowany. Mosina, 20 października 2005r.
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PODOBNO nie znaczy NA PEWNO!
Niezależne media lokalne, informując, że na stanowisko za

stępcy burmistrza zgłosiło się „podobno” dwóch kandydatów z 
Mosiny - nie po raz pierwszy zresztą, opierając się na niespraw
dzonych danych - wprowadziły mieszkańców naszej Gminy w 
błąd. Opierając się na wypowiedzi Sekretarza Gminy Mosina - 
Marii Chodorowskiej, wyjaśniam zatem, że spośród pięciu kan
dydatów, którzy zgłosili się do konkursu, jeden nie spełniał wa
runków formalnych, co spowodowało , że jego aplikacja nie 
mogła być wzięta pod uwagę. Wśród czterech kandydatów speł
niających warunki konkursowe był zatem jeden, a nie dwóch 
kandydatów z Mosiny!

Marian Walny, były wójt Komornik -  w czasie rozmowy 
kwalifikacyjnej oświadczył komisji konkursowej, że nie może 
być w pełni dyspozycyjny, co niestety - mimo ogromnego do
świadczenia w pracy samorządowej - znacznie osłabiło jego 
pozycję w konkursie.

EWA MADZIAR 
Rzecznik Prasowy Gminy Mosina

DLACZEGO WROŃSKI ?

Jako Burmistrz, nie mam obowiązku ogłaszania konkursu 
na swojego zastępcę. Mimo to, uznałam, że takie rozwiązanie 
będzie najbardziej uczciwe i najlepsze dla naszej Gminy. Jerzy 
Wroński przekonał mnie starannym wykształceniem i mimo bra
ku doświadczenia samorządowego - wszechstronną wiedzą z 
tego zakresu. To człowiek zdecydowany, rzutki i kreatywny. W 
ciekawy sposób uzasadnił swoje zgłoszenie do konkursu. Po
nadto, przedstawił interesującą wizję swojej pracy w Urzędzie 
i konkretną propozycję usprawnienia pracy czterech referatów, 
podlegających TI zastępcy Burmistrza. Ujęło mnie jego świeże 
spojrzenie na kwestie samorządowe oraz brak powiązań towa
rzysko- rodzinnych w naszej gminie.

ZOFIA SPRINGER

Burmistrz 
Gminy Mosina

Z  życia sołectw..,
WIEJSKA DEBATA W CZAPURACH

Minął pierwszy rok działania sołtysa Czapur Waldemara 
Waligórskiego. Z tej to okazji, przy dużym udziale mieszkań
ców odbyło się sprawozdawcze Zebranie Wiejskie, podczas 
którego sołtys i członkowie Rady Sołeckiej przekazali infor
mację o pracy. Zgodnie ze swoim zwyczajem w zebraniu wzię
ła udział Burmistrz Zofia Springer, tym razem ze swoim no
wym zastępcą Jerzym Wrońskim, a także radny Marek Kle
mens.

Sołtys i Rada Sołecka jako najważniejsze efekty swojej dzia
łalności uznali, między innymi: postawienie dodatkowych tablic 
informacyjnych, doprowadzenie do oczyszczenia poboczy ulicy 
Gromadzkiej i Poznańskiej, sfinalizowanie budowy drogowej 
sygnalizacji świetlnej przy szkole, pobudowanie przez Zarząd 
Dróg Powiatowych nowych barier ochronnych za mostem wzdłuż 
ulicy Poznańskiej -  łącznie z przełożeniem chodnika, ustawie
nie nowej wiaty na przystanku autobusowym przy szkole a także 
wiele innych spraw natury porządkowej. Chociaż sprawozdanie 
spotkało się z pełną akceptacją zebranych, sołtys i rada musieli 
wysłuchać również słów krytycznych, jednak o charakterze pod
powiedzi czy konkretnych wniosków.

Zagorzała dyskusja rozwinęła się przy omawianiu spraw zwią
zanych z funkcjonowaniem gminnej komunikacji autobusowej, 
którą to rolę od lata bieżącego roku pełni Miejskie Przedsiębior
stwo Komunikacyjne w Poznaniu. Pytania kierowano bezpośred
nio do uczestniczącego w zebraniu dyrektora MPK, a dotyczyły 
one głównie cen biletów, rodzaju taboru w okresie tzw. szczytu 
przewozowego, a także przebiegu organizacji planowanych stref 
przewozowych. Z atmosfery, konkretnej i otwartej rozmowy prze
widzieć można, że wiele postulatów mieszkańców będzie pozy

tywnie rozwiązanych.
Burmistrz Gminy po przedstawieniu swojego nowego zastęp

cy Jerzego Wrońskiego spośród wielu problemów szerzej omó
wiła ten, który w ostatnich miesiącach dał się we znaki wielu 
mieszkańcom Czapur. Chodzi tutaj o działania jakie podjęły wła
dze samorządowe dla zaniechania przez Zakłady Chemiczne w 
Luboniu dalszego zatruwania przyległych do nich terenów, w tym 
domów, ogrodów itp. W wyniku prowadzonych rozmów, oprócz 
informacji o planowanej zmianie procesu technologicznego, do
prowadzono do utworzenia stałego monitoringu powietrza po
przez utworzenie stacji pomiaru jego czystości na terenie Cza
pur. Ponadto Zakłady Chemiczne zakupiły i wyposażyły obsłu
gujący rejon Czapur Ośrodek Zdrowia w Babkach w ultrasono
graf, a także zabezpieczą środki finansowe na pokrycie kosztów 
profilaktyki prozdrowotnej. Burmistrz poinformowała również, 
że podjęte zostały prace mające na celu stworzenie w Czapurach 
miejsca do organizacji zebrań, spotkań i realizacji innych miej
scowych inicjatyw. Do tego celu planuje się zaadoptowanie do
tychczas tylko częściowo wykorzystanych pomieszczeń piwnicz
nych szkoły.

Ciekawym akcentem zebrania była przedstawiona przez Ka
rolinę Adamczyk multimedialna prezentacja działalności Gmin
nego Centrum Informacji.

Na koniec mieszkańcy zostali poinformowani o wynikach 
sądowej apelacji w sprawie bulwersującej od dłuższego czasu 
całe Czapury, nie rozliczenia się w stosunku do wykonawcy te
lefonizacji wsi z zebranych środków finansowych.

KRYSTYNA SZCZYGIEŁ-NOWAK
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STAROPOLSKIE DOŻYNKI W ROGALINKU
Uroczystą, dziękczynną mszą świętą 

rozpoczęły się w niedzielę 28 sierpnia br. 
staropolskie Dożynki w Rogalinku, podczas 
której delegacja rolników złożyła dary w 
postaci bochna chleba, wieńca dożynkowe
go oraz daru ołtarza, którym był ornat. Póź
niej, po południu uroczystość przeniosła się 
na plac zabaw przy ulicy Wodnej, gdzie 
gospodarzem był sam sołtys Rogal inka 
Zygmunt Anioła.

Gospodarz powitał wszystkich licznie 
zebranych mieszkańców wsi i gości, a w 
szczególności Burmistrz Gminy Zofię 
Springer, jej zastępców oraz radnych Rady 
Miejskiej i zaprzyjaźnionych sołtysów.

Obrzęd dożynkowy rozpoczął odśpie
waniem pieśni „Niechaj będzie pochwalo
ny” przodownik Dożynek Zygmunt Anio
ła. Chór Kościelny pw. Św. Cecylii z Mo
siny wykonał kilka pieśni dożynkowych
sławiących ludowe obrzędy i staropolskie zwyczaje: „W naszym 
gospodarstwie”, „Idziem wszyscy, hej gromadą” i tradycyjną 
„Przynosimy plon”. Właśnie podczas wykonywania tej ostatniej 
pieśni delegacja rolników w osobach: Iwona Bartkowiak, Błażej 
Kijak i Jolanta Szymczak złożyła na ręce pani Burmistrz bochen 
chleba i wieniec dożynkowy. Pięknym dopełnieniem tej ceremo
nii był kolorowy korowód taneczny. Po zapewnieniu Burmistrz, 
że dołoży wszystkich starań by owoc rolniczego trudu dzielić 
równo i sprawiedliwie.

A potem do późnego wieczora trwała dożynkowa zabawa. 
Rozpoczęła ją  przyjęta gorąco prezentacja tańców narodowych i

Nad w szystk im  czuw ał gospodarz D ożynek...

pieśni w wykonaniu Zespołu Ludowego „Staropolanie” z solistką 
Anielą Michalską. Dodatkowy aplauz zyskała wtórująca wystę
pom przebrana za Bamberkę mała Zuzia Anioła. Podczas pieśni 
„Piękna nasza Polska cała” gospodarz dożynek razem z gośćmi 
dzielił się chlebem ze wszystkimi uczestnikami uroczystości.

Atmosfera była wspaniała. Mieszkańcy bawili się wesoło przy 
dźwiękach muzycznych prezentowanej przez Zespół „ROJ”. 
Można było się posilić potrawami serwowanymi przez dożynko
wy bufet. Nie zapomniano również o dzieciach, dla których przy
gotowano dodatkowe atrakcje.

Panie z Rady Sołeckiej Irena Jankowska i Maria Krause zor
ganizowały loterię fantową, z której 
dochód został przeznaczony na pokry-| 
cie kosztów organizacji dożynek.

Mieszkańcy Rogalinka cenią sobie 
bardzo organizowanie różnorodnych 
imprez plenerowych, takich jak Dożyn
ki czy coroczne „Koncerty pod gwiaz
dami”, na które to zawsze licznie przy
bywają. Jak zaznaczają organizatorzy 
do ich organizacji nie wystarczy tylko 
ich zapał, potrzebni są darczyńcy, któ
rych i tym razem nie zabrakło, i któ
rym serdecznie dziękują licząc na 
dalszą pomoc i współpracę.

I nic dziwnego, że sołtys na zakoń
czenie uroczystości powiedział: „Uwa
żam, że wszystko się udało. Nawet po
goda była wspaniała”.

SOŁTYS ZYGMUNT ANIOŁA 
Z RADĄ SOŁECKĄ WSI 

ROGALINEK 
Foto: ze zbiorów autora
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W trosce o bezpieczeństwo pieszych...

RAZEM MOŻNA WIĘCEJ !
Bieżący rok przyniósł widoczną poprawę bezpieczeństwa pie

szych poruszających się po drogach publicznych. Poprawa ta szcze
gólnie jest widoczna w stale wzrastającej liczbie punktów sygnali
zacji świetlnej. Lada moment zabłyśnie (a może już zabłysła) nowa 
sygnalizacja, na chyba najbardziej zakorkowanym skrzyżowaniu 
ulic Mocka i Szosy Poznańskiej. Bezpiecznie przechodzą przez jezd
nie dzieci przy szkołach w Rogałinku, Krośnie, Czapurach a ostat
nio także w Krosinku. Wszystko to dzięki staraniom naszych rad
nych, sołtysów i władz samorządowych gminy. Jednak od zasady są 
wyjątki.

Bezpieczna droga do szko ły

K ie d y  w  październ iku  ubiegłego roku  do d y re kc ji S zko ły  „P od l i 
pam i”  w  K ro s in ku  z g ło s ili się tam te js i m ieszkańcy i p rzedsięb iorcy 
państwo M arta  i K rz y s z to f R ozenblatow ie z p ropozyc ją  pokryc ia  kosz
tó w  zatrudnienia osoby w ypełn ia jące j zadania szkolnego „p rzeprow a- 
dzacza”  dzieci przez przebiegającą tuż p rzy  szkole szosę, n ik t n ie p rzy 
puszczał, że je s t to  początek rea lizac ji o w ie le  w iększego zamierzenia. 
O kazało się bow iem ., co p o tw ie rdz iła  przeprowadzona ka lku lac ja  kosz
tów, że o w ie le  lepszym  rozw iązan iem  będzie w ybudow an ie  w  tym  
m ie jscu drogow ej sygna lizac ji św ie tlne j. C hociaż to  zadanie ogrom ne 
I  natura lnym  urzędn iczym  tryb ie  oznaczało odległe te rm iny  rea lizac ji,

Osiedle Nr 4 ..Za Barwą” wybrało Zarząd

O tym: że niemożliwe, jest możliwe
Przez ostatnie trzy lata przy wsparciu władz samorządowych 

inicjowałem wybory do Zarządu Osiedla nr 4, zwanego „za Barwą” . 
Czterokrotne próby organizacji zebrań dla wyłonienia Zarządu 
Osiedla kończyły się fiaskiem. Powód to brak wymaganej ilości 
mieszkańców biorących udział w wyborach.

Po ostatnim , n ieudanym  zebraniu w ybo rczym  dnia 13 września p ro 
pozycja B urm is trz  Z o f ii Springer by  zorganizować festyn, na k tó rym  
można by dokonać w yboru  wspom nianego wcześniej zarządu, okazała 
się „s trza łem  w  dziesiątkę” .

G rupa in ic ja tyw na  przez dwa tygodnie  pokonała kwestie  organiza
cyjne. K iedy w  p ierw szą niedzie lę października na boisku Zespołu Szkół 
p rzy u lic y  S ow in ieck ie j rozbrzm iew ała  dobra m uzyka uczestnicy fe
stynu m ie li okazję podziw iać w ystępy m łodz ieży szkolnej, zespołów z 
M osińsk iego Ośrodka K u ltu ry  i Ośrodka Sportu i Rekreacji. Zaprezen
towano rów nież c iekaw y pokaz „T a i C h in ” , k tó ry  spotkał się z dużym  
zainteresowaniem. Podczas trw an ia  zebrania w yborczego w  św ie tlicy  
szkolnej harcerze pod w odzą druhny Danuty B iałas zabaw ia li dzieciaki 
w  konkursach sportow o-rekreacyjnych. K ońcow ym  akcentem festynu 
b y ł występ w o ka lis tk i n iegdyś m ieszkającej na naszym osiedlu M o n ik i 
L im ańskie j obecnie W ładysiak.

dz ięk i zb io row em u w y s iłk o w i w ysta rczy ł n ieca ły  rok  by przed szko łą  
w  K ros inku  rozb łys ła  sygnalizacja drogowa.

D zia łan ia  prowadzone b y ły  w ie lok ie runkow o . Od tych  na jw ażn ie j
szych -  zebrania odpow iedn ie j kw o ty  na dofinansow anie inw estyc ji, 
po za ła tw ian ie  uzgodnień, w yzw o len ia  decyz ji adm in is trac ji dróg czy 
wreszcie znaczącego przyspieszenia w ykonaw stw a. W szystko udało się 
dz ięk i zaangażowaniu w ie lu  m ie jscow ych osób i środow isk. W arto w ięc 
wspom nieć skład g rupy in ic ja tyw n e j, k tó rą  obok państwa Rezenblatów 
i dyrekto r S zko ły  B o g u m iły  W oroch oraz sołtysa K ros inka  Bernadetty 
B orkow sk ie j - tw o rz y li: państwo A ldona  i Janusz Rajewscy, panie Ce
lina  i Tatiana G lin ko w sk ie , Anna W ó jc ik , panow ie P io tr M adajczak, 
Józe f Z aw adzki i przew odniczący Rady R odziców  Robert Ryszewski, 
a także wspomagająca z ram ien ia  w ładz  sam orządowych k ie ro w n ik  
Referatu O św ia ty  i W ychow ania M ałgorzata  Kasprzyk. Od samego po 
czątku in ic ja tyw a  cieszyła się dużym  w sparciem  burm is trz  Z o f ii S prin 
ger, co potw ierdzone zostało nie ty lk o  je j obecnością na ko le jnych  spo
tkaniach, ale rów nież skierow aniem  w n iosku  o dofinansowanie, pozy
tyw n ie  za łatw ionego przez Radę M ie jską . Tym  sposobem udało się ze
brać oko ło  18 tys ięcy z ło tych , w  tym  10.231,87 P L N  przez cz łonków  
g rupy i samą Szkołę w  K rosinku.

C a łk iem  niedawno odbyło  się ju ż  ostatnie spotkanie g rupy in ic ja 
tyw ne j, tym  razem o odm iennym  bardzo uroczystym  i radosnym  cha
rakterze, podczas którego uczennice i uczn iow ie  dz iękow a li w szystk im  
in ic ja to rom  i darczyńcom  za p iękny dar „bezpiecznej drog i do szko ły” . 
B y ły  prezentacje artystyczne, lau rk i i dyp lom y. B y ły  w spom nien ia  im 
prez organ izow anych dla pozyskania środków  na sygnalizację: K ie r 
maszowego W ieczoru K o lęd  zorganizowanego w  Starym  Dym acze- 
w ie , Karnaw a łow ej Zabaw y R odziców  i P rzy jac ió ł S zko ły  w  gościn
nych salach M osińskiego Ośrodka K u ltu ry  i V  Jubileuszowego Prze
glądu A rtys tycznego „ M in i P layback Show”  połączonego z k ie rm a
szem różności. N ie  zapomniano o k lien tach m osińskich sklepów: „Jan
tar” , kw iac ia rn i „B o g u n ia -K a m e a ”  i „T u n ia ”  oraz Zakładu F otogra ficz
nego K O D A K , k tó rzy  do stojących tam skarbonek w rzuca li serdeczne 
wspom agające dz ie ło  m onety. Pod ich  adresem sk ie row ano s łow o  
„D z ię ku je m y”  oraz życzenia „ ...b y  A n io ły  dobroci b y ły  zawsze z n im i” , 
gdyż R A Z E M  M O Ż N A  W IĘC EJ!

KATARZYNA PRZYNOGA 
KRYSTYNA SZCZYGIEŁ-NOWAK

W  tym  m ie jscu now o w ybrany Zarząd O siedla składa podziękow a
nie sponsorom im prezy w łaścic ie lom  firm ; „A r t -M ik ” , „R en-M ac” , „ M i-  
k o li” , „S z a ł” , państwu D orocie  i K rzysz to fo w i R em bow skim  -  w łaśc i
c ie lom  M asam i i W y tw ó rn i W ęd lin , D y re kc ji Zespołu Szkół, a zw łasz
cza szczególnie m ocno zaangażowanemu D y re k to ro w i S tan is ław ow i 
N ow ick iem u , D yre k to ro w i GBS Przem ysław ow i P ilarskiem u, a także 
B ernardow i B ie rnaczykow i, m osińsk im  pszczelarzom i w szystk im  oso
bom, które  w  ja k ik o lw ie k  sposób w spom og ły  i u św ie tn iły  nasz osied lo
w y  festyn.

Zarząd O siedla ju ż  teraz w id z i konieczność organizow ania podob
nych im prez w  przyszłości.

JACEK ROGALKA 
Skład Zarządu Osiedla Nr 4

Przew odniczący Jacek Rogalka
Z-a Przewodniczącego Rom uald Z w ie rzyck i
Sekretarz Wanda Sikorska
S karbn ik  G rzegorz Lew endoski
C z ło n ko w ie  A n to n i K a rliń sk i

H en ryk  Rożek 
M acie j Smektała
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NIE, BO NIE !
DLA REGULAMINU WYNAGRADZANIA NAUCZYCIELI

Od 1 stycznia 2005 roku organ prowadzący ma obowiązek 
corocznego przygotowywania Regulaminu wynagradzania na
uczycieli. Dokument musi być przygotowany w formie treści 
uchwały. Ten, który funkcjonuje na terenie Gminy Mosina jest 
modyfikowaną wersją starego dokumentu, który obowiązywał 
od roku 2000. Jest czytelny, a zmiany wprowadzane podyktowa
ne są rozporządzeniami MEN i S i MEN (obecnie). Okazuje się 
jednak, że to za mało.

Sesja Rady Miejskiej w Mosinie, 27 października br. Prze
wodniczący podaje plan obrad. Punkt 10 stanowi Regulamin 
wynagradzania nauczycieli (...). Radna Małgorzata Twardow
ska , przedstawicielka klubu „Praworządna Gmina”- prosi o wy
cofanie tego punktu z obrad sesji, gdyż nie zna skutków finanso
wych, jakie niesie wprowadzenie Regulaminu. Przewodniczący 
tłumaczy radnym, że ten Regulamin nie zwiększy oświatowych 
planów budżetowych Gminy Mosina w roku 2006.

Do pani radnej ten argument nie trafia, ale porządek obrad na 
szczęście zostaje zachowany. Nawet po dokładnym przedstawie
niu proponowanych zmian w Regulaminie wynagradzania na

uczycieli na rok 2006, po wyjaśnieniu, że punkty wskazane przez 
radną, a dotyczące wprowadzenia „specjalnego dodatku moty
wacyjnego dla nauczycieli Przedszkola nr 3 Integracyjnego w 
Mosinie” zostały zatwierdzone na wiosennej sesji, a nowy punkt, 
który tak zatrwożył radą został tylko przeniesiony między para
grafami Regulaminu - nie trafiają do wymienionej radnej i człon
ków klubu „Praworządna Gmina”, z którego radna się wywodzi.

Wobec powyższego, cieszy, że mimo pewnego zakłócenia 
obrad, Regulamin, który uzyskał pozytywną opinię Komisji Edu
kacji, Kultury i Sportu oraz związków zawodowych i jest bardzo 
ważne, aby uprawomocnił się do 31 grudnia 2005 roku tak, aby 
od 1 stycznia 2006 roku mógł obowiązywać, zyskał aprobatę 
większości radnych Rady Miejskiej w Mosinie. Oczywiście, 
oprócz zgody członków klubu „Praworządna Gmina”.

Nie od dziś wiadomo, że Oświata powinna być otaczana szcze
gólną opieką a pieniądze wydawane na nią to inwestycja. Więk
szość społeczeństwa rozumie to doskonale. Nie, bo nie mówj|^ 
tylko „Praworządna Gmina”.

MLK

Z HISTORII MOSINY
/na podstawie dokumentów Izby Muzealnej/

Mosina w drugiej połowie XIX w. była ważnym ośrodkiem 
garncarstwa. Rzemieślnicy parający się tą dziedziną produkcji 
mieli własną organizację. Upadła ona po utworzeniu „wielkiej” 
jak na owe czasy cegielni Maksymiliana Perkiewicza w Pożego- 
wie.

Zakłady P erk iew icza w  L u d w iko w ie , ceg ie ln ia  A

Wieś Pożegowo rozkwit gospodarczy swojej osady zawdzię
cza powstaniu dużej cegielni M. Perkiewicza oraz istnieniu fol
warku wchodzącego wraz z Budzyniem w skład dóbr sowiniec- 
kich rodziny Taczanowskich.

Zakłady ceramiczne M. Perkiewicza powstały w 1886r. Z 
małej fabryki produkującej rocznie pół miliona sztuk wyrobów 
przekształciły się z czasem w prężny zakład o znakomitej jako
ści wyrobów i rocznej produkcji sięgającej 16 min w 1904 roku. 
O zdolności produkcyjnej zakładu świadczyły doskonałe nowo
czesne urządzenia i dobrze wykształcony personel liczący po
nad 250 osób.

Materiały z zakładów w Ludwikowie cieszyły się dużym za
interesowaniem i zastosowaniem nie tylko w „prowincji poznań
skiej”, ale i w Europie /zwłaszcza materiały do krycia dachów/. 
Asortyment produkowanych wyrobów był szeroki: cegły, da
chówki, licówki, rurki drenażowe, kafle, glazurowana galanteria 
ceramiczna. Jednak największym atutem zakładów była facho
wa i terminowa realizacja zamówień. W katalogu wyrobów wła
ściciel zakładów M. Perkiewicz napisał „ ... materiał do pokry

cia dachów wymienionych w tej broszurze został dostarczony 
ku najlepszemu zadowoleniu odbiorców. Obecnie zakład będzie 
się powiększał, aby móc odpowiedzieć na rosnące zapotrzebo
wanie swego popularnego „wyrobu”. Ten popularny „wyrób” do 
krycia dachów to dachówki typu „mnich-mniszka” wraz z syste
mem łączeń z kalenicą, koszami i narożnikami.

System krycia dachów „mnich-mniszka” opracowany przez 
Perkiewicza i Ahrensa chroniony był patentem przez prawo Rze
szy z 19 czerwca 1901 roku.

Zakłady ceramiczne M. Perkiewicza za swoje doskonałe pro
dukty zostały dwukrotnie wyróżnione złotym i srebrnym meda
lem na wystawach (Prowincjonalna, Poznań, Światowa, St. Lo
uis). j

Dzisiaj z dawnej świetności zakładu pozostało niewiele. Za
chował się pałacyk, dom Perkiewicza z 1896r. i jeden z domów, 
w którym mieszkali robotnicy.

Materiałów dokumentujących historię zakładów pozostało 
także niewiele. Te, które „przetrwały” wzbogacają zbiory Izby 
Muzealnej i osób prywatnych

JÓZEFA ROSZAK-ROSIĆ

V illa  Sterz w  M os in ie  u l.K ro tow sk iego
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PORTRETY RADNYCH

PORTRETY RADNYCH
MARIAN SOBECKI

Mosiński radny pierwszej kadencji, wybrany trzy lata temu. Ukończył poznańską Akademię Wycho
wania Fizycznego. Obecnie pracuje jako nauczyciel w Szkole Podstawowej. Dumny ojciec dwójki doro
słych dzieci: 23-letniego Sebastiana, który ukończył policealną szkołę o profilu detektywistyczno -  ochro
niarskiej i odbywa służbę wojskową w jednostce GROM oraz 26 - letniej Agnieszki, która mimo fakty 
bycia osobą niepełnosprawną ukończyła pedagogikę opiekuńczo -  wychowawczą w Siedlcach i przymie
rza się do doktoratu. Szczęśliwy mąż Danuty, z wykształcenia księgowej. Radny

Marian Sobecki zasiada w Komisji Edukacji i Komisji Praworządności.

Ewa Madziar: Pasjonuje Pana działalność poli
tyczna?

I Marian Sobecki: N ie w iem , czy m nie pasjonuje, 
ale kiedyś byłem  n ią  zainteresow any. N ie je s t tajem 
nicą, że byłem  zw iązany z ugrupow aniem  politycznym  
Jana M arciniaka. Od pew nego czasu jednak  -  m oim  
zdaniem  - ugrupow anie to nie działa, tak jak  pow inno. 
Dlatego obecnie, całą  sw oją  działalność pozazaw odow ą 
koncentruję na pełnieniu obow iązków  radnego.

E.M: W jaki sposób został Pan radnym?

M.S: M im o, że jestem  z urodzenia M osiniakiem , 
stosunkow o niew iele pracow ałem  na terenie M osiny. 
G eneralnie, zaw odow o byłem  zw iązany z Poznaniem . 
C hociaż, m uszę  p rzyznać , że rów nież  bardzo  m iło 
w spom inam  czas, gdy pełniłem  funkcję w icedyrekto
ra L iceum  Sportow ego w Puszczykow ie. Z  M osiną  
łączy ły  m nie ... lekcje tenisa. Sam  trenow ałem  i uczy

łem  innych: m łodzież, seniorów. W  tam tym  czasie by
łem  dość popularny, pisano o m nie w  gazetach jak o  o 
trenerze i zaw odniku. Poza tym  m ieszkałem  w rynku, 
w ięc m iejscow a społeczność kojarzyła m nie nie tylko 
z aktyw nym  życiem  sportow ym , ale także z działalno
śc ią  społeczną. W szystko to, przełożyło się na to, że 
trzy  lata tem u obdarzono m nie szczególnym  zaufaniem  
i w ybrano radnym .

E.M: Jak ocenia Pan zaplecze sportowe Mosiny ?

M.S: N ie je s t najgorzej, chociaż oczyw iście zaw sze 
m ogłoby być lepiej. Jako profesjonalista dostrzegam  
to bardzo w yraźnie. N a terenie M osiny brakuje boiska 
do piłki k o szy k o w e j, na której dzieci m ogłyby dosko
nalić sw oje um iejętności, nie m a też odpow iedniego

zap lecza do gry  w  badm intona. W iem , że m łodzież 
m arzy o lodow isku z praw dziw ego zdarzenia i o no
w oczesnym  boisku treningow ym , o którym  ostatnio tak 
często się w spom ina. M yślę, że w  M osinie po prostu 
brak  dużego obiektu w ielofunkcyjnego, kiepskie też 
je s t zaplecze sportow e szkół. Szkoda, że tak się dzieje, 
m am y przecież w ym arzone w arunki klim atyczne i re
kreacyjne do poszerzenia bazy sportowej.

E.M: Podobno początkowo był Pan przeciwny 
budowie marketu?

M.S: To praw da. Jednak zm ieniłem  zdanie po roz
m ow ie z Prezesem  M osińskiego K lubu Sportow ego - 
Tadeuszem  M iedziakiem . Skoro zarząd klubu nie m a 
nic przeciw ko tem u, to dlaczego radni m ieliby m ieć? 
Tym bardziej, że klub nigdy nie był w łaścicielem  tego 
terenu. Jeśli budow a m arketu m a być zw iązana z po
w staniem  profesjonalnego boiska treningow ego, o ja 
kim  w szyscy m arzym y- to d laczego nie podjąć tego 
w yzw ania?

E.M: Jak Pan sądzi, dlaczego ten temat budzi 
takie kontrowersje?

M.S: Z pew nością  atm osferę podgrzali w łaściciele 
m ałych sklepów. Z  drugiej strony strach przed czym ś 
now ym , co m ogłoby stw orzyć praw dziw ą konkuren
cję. R zetelna konkurencyjność je s t na św iecie rzeczą 
norm alną. W  centrum  Paryża pracuje osiem dziesięciu 
fryzjerów  i każdy m a co robić.

M yślę, że koncepcja  kom pleksow ego zagospoda
row ania terenu, k tó rą  przedstaw ia Pani B urm istrz jes t 
bardzo am bitna, a jej zrealizow anie łącznie z po lep
szeniem  zaplecza sportow ego będzie dużym  sukcesem  
M osiny.
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DZIEŃ PAPIESKI W MOSINIE
Wiele środowisk pragnie upamiętnić pontyfikat Ojca Świę

tego -  Jana Pawła II. Należy jednak dołożyć starań, aby inicjaty
wy te miały głęboki sens i długotrwałą wartość. Jednym z naj-

Tablica pam iątkow a w  Parku M ie jsk im

ważniejszych dzieł w tym zakresie jest ustanowiony przed pię
ciu laty przez Konferencję Episkopatu Polski Dzień Papieski, 
obchodzony zawsze w niedzielę poprzedzającą wybór kardynała 
Karola Wojtyły na Stolicę Piotrową.

Dzień Papieski -  dzień wdzięczności, łączności duchowej z 
Janem Pawłem II i promocji jego nauczania obchodzony był już

po raz piąty. Jak zawsze przypadał w niedzielę, w bieżącym roku 
dokładnie w dniu 16 października -  rocznicę narodzin pontyfi
katu.

Nawiązując do hasła Dnia Papieskiego: „Jan Paweł II -  Orę
downik Prawdy” należy podkreślić, że papież Polak zawsze był 
wielkim orędownikiem prawdy, był jej świadkiem, zwłaszcza tam, 
gdzie była ona zagrożona, fałszowana czy zapomniana.

Tegoroczny Dzień Papieski, pierwszy po śmierci Jana Pawła 
II był obchodzony w całej Polsce szczególnie uroczyście. Trady
cyjnie obchody przebiegały w czterech wymiarach: intelektual
nym, duchowym, artystycznym i charytatywnym.

Każdy z wymiarów miał swój udział w obchodach zorgani
zowanych na terenie Gminy Mosina. Ośrodek Związku Harcer
stwa Polskiego w Mosinie zorganizował publiczną zbiórkę pie
niędzy pod hasłem „Dzielmy się miłością”. Zebrane w ten spo-

Podczas uroczystości w  Parku M ie jsk im

sób środki finansowe przeznaczone są na fundusz stypendialny 
Fundacji „Dzieło Nowego Tysiąclecia”, która przyznaje stypen
dia dla najbardziej uzdolnionej młodzieży pochodzącej z wiosek 
i małych miast. W ten sposób mieszkańcy Mosiny mogli włą
czyć się w budowę „Żywego pomnika” Janowi Pawłowi II.

O godzinie 16:00 w Parku Miejskim w Mosinie odbyła s ię ^  
uroczystość związana z zasadzeniem dębu „Karol” i odsłonień- 
ciem pamiątkowej tablicy osadzonej w kamieniu. W ten sposób 
władze samorządowe oraz społeczeństwo Gminy Mosina posta
nowiły uczcić pamięć Papieża Polaka Jana Pawła II w roku jego 
śmierci. Do ufundowania i umiejscowienia pamiątkowego ka
mienia z okolicznościową tablicą przyczynili się Panowie: Wi
told Wilchelm, Roman Czeski, Grzegorz Lipiak oraz Państwo 
Ewa i Tadeusz Piaskowscy.

Następnie mieszańcy Gminy Mosina zgromadzili się w Ko
ściele Parafialnym p.w. św. Mikołaja aby wziąć udział w modli
twie w intencji Jana Pawła II oraz wysłuchać koncertu muzycz
nego. Uroczystość uświetnili członkowie Chóru p.w. św. Cecylii 
w Mosinie pod dyrekcją Janusza Walczaka, Orkiestra Dęta Ośrod
ka ZHP w Mosinie kierowana przez Marka Kordowskiego, Mar
cin Lewandowski, Paweł Czaiński oraz członkowie Katolickie
go Stowarzyszenia Młodzieży pod opieką ks. Sławomira Ruksa.

Harcerze z Ośrodka ZHP w Mosinie zachęcali mieszkańcy 
Mosiny do oglądania bardzo ciekawej wystawy przygotowanej 
i pochodzącej z kolekcji Kornela Białobłockiego „Jan Paweł II 
w medalach”.

-M O K -
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KALENDARZ MOSIŃSKIEGO OŚRODKA KULTURY
Październik

Ogłoszenie Gminnego Konkursu na Szopki Bożonarodzeniowe i Jasełka 2005

Listopad
3. XI. godz. 19:00 -  „Muzyczne konwersacje”- koncert w wykonaniu Kingi Kielich,

Remigiusza Szumana oraz Grupy Trzech /Sala widowiskowa MOK/
10. XI. godz. 17:30 -  „Marek Haładuda -  malarstwo” -  wernisaż w Galerii Miejskiej
10. XI. godz. 18:00 -  Uroczystości z okazji Narodowego Święta Niepodległości

-  Msza Święta w Intencji Ojczyzny
-  Złożenie kwiatów przed pomnikiem na Placu 20 Października
-  Koncert w Mosińskim Ośrodku Kultury

- Chór Kościelny p.w. św. Cecylii w Mosinie
- Kwartet Smyczkowy MASNADA

-  Otwarcie okolicznościowych ekspozycji ze zbiorów Henryka Pruchniewskiego 
oraz Izby Muzealnej /Sala MOK/

25. XI. godz. 17:30 -  Zakończenie konkursu „Skąd się wzięło powiedzenie Elegant z Mosiny”
/Sala widowiskowa MOK/

26. XI. godz. 20:00 - „Andrzejki”- zabawa taneczna /Sala widowiskowa MOK/

Grudzień
5. XII. godz. 16:15 -  „Dzień Świętego Mikołaja -  Mosina 2005” -  cykl imprez i konkursów /Plac 20 Października/ 
16. XII. godz. 10:00 -  „Jasełka 2005” -  Gminny Przegląd / Sala widowiskowa MOK/
16. XII. godz. 17:30 -  „Tomasz Psuja -  malarstwo” — wernisaż w Galerii Miejskiej 
24. XII. godz. 10:00 -  Finał akcji „List do Świętego Mikołaja” / Teren Gminy/

KONKURS

M osiński O środek K ultury serdecznie zaprasza dzieci i m łodzież do udziału 
w  konkursie na

Szopkę Bożonarodzeniową
/R egulam in konkursu dostępny je s t na stronie w w w .kultura.gm ina.pl oraz w  M osińskim  O środku Kultury. 

Termin dostarczania prac - 19 grudnia 2005/.
D ostarczone prace prezentow ane będą  na pokonkursow ej wystaw ie:

- 21 grudnia na Placu 20 Października w  M osinie,

- od 22 grudnia w  K ościele Parafialnym  w M osinie

- po now ym  roku w Sali M osińskiego O środka Kultury.

W DNIU 5 GRUDNIA 2005r. NA MOSIŃSKIM RYNKU 
WPISYWAĆ BĘDZIEMY NAJDŁUŻSZE ŻYCZENIA 

ŚWIĄTECZNE DLA ŚWIĘTEGO MIKOŁAJA.

POCZĄTEK IMPREZY NA 
PLACU 20 PAŹDZIERNIKA 0  GODZINIE 16:15
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UWAGA NAJMŁODSI MIESZKAŃCY GMINY MOSINA!
OGŁASZAMY DLA WAS NOWY ŚWIĄTECZNY KONKURS 

NA NAJCIEKAWSZĄ, NAJPIĘKNIEJSZĄ, 
NAJBARDZIEJ ORYGINALNĄ BĄDŹ TRADYCYJNĄ

OZDOBĘ CHOINKOWĄ
W KONKURSIE MOŻE WZIĄĆ UDZIAŁ KAŻDY, BEZ WZGLĘDU NA WIEK. 

TECHNIKA WYKONANIA PRAC DOWOLNA.

Wasze prace prosimy nadsyłać lub dostarczać osobiście do siedziby Mosińskiego 

Ośrodka Kultury /przy ul. Dworcowej 4/ do dnia 30 listopada 2005r. 

Rozstrzygnięcie konkursu i ogłoszenie wyników nastąpi w dniu 5 grudnia podczas 
trwania imprezy pt. „Dzień Świętego Mikołaja".

Wszystkie prace będzie można podziwiać od dnia 30 listopada br. 

w Mosińskim Ośrodku Kultury.

SERDECZNIE ZAPRASZAMY!
LICZYMY NA WASZĄ POMYSŁOWOŚĆ!

z

Uwaga! Nadchodzi Święty Mikołaj!

TELEGRAM _______ _______

W PONIEDZIAŁEK, 5 GRUDNIA 2005 ROKU >STOP< 

KIEDY TO ZEGAR NA MOSIŃSKIM RATUSZU 

WYBIJE SIEDEMNAŚCIE RAZY >STOP<

A RYNEK ZABŁYŚNIE ŚWIĄTECZNYMI 

ŚWIATŁAMI >STOP< MOI PRZYJACIELE 

ZBIERAĆ BĘDĄ LISTY Z WASZYMI 

GWIAZDKOWYMI MARZENIAMI
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I V Spotkania Chóralne
Rozśpiewana Mosina

Wszystko zaczęło się w 2003 roku, kiedy to w Czempiniu 
spotkali się prezesi i dyrygenci chórów: „Lutnia” z Kościana, 
„Moniuszko” z Śremu, „Harfa” z Czempinia i „Świętej Cecylii” 
z Mosiny” Celem tego spotkania była chęć zintegrowania środo
wisk chóralno-muzycznych oraz kulturalnych „Małych Ojczyzn” 
poprzez podjęcie próby Corganizacji corocznych Spotkań chó
ralnych.

Spotkania, majaca charakter towarzyski. Zanim to nastąpiło do 
chórzystek i chórzystów zwróciła się Burmistrz Gminy Mosina 
Zofia Springer, następującymi słowami: „Z ogromną radością 
uczestniczyłam w IV Spotkaniu zaprzyjaźnionych chórów, wysłu
chałam pięknych prezentacji. Swoją pasją wspólnego śpiewu i 
umiłowania muzyki stanowicie Państwo pełne uosobienie słów 
Wielkiego Papieża i Polaka Jana Pawła II —

Śpiewa C hór "H A R F A " z Czem pinia

Pierwsze inauguracyjne spotkanie zorganizował w Turwi, już 
w niedługim czasie po podjęciu inicjatywy, 28 sierpnia 2002 roku 
Zarząd Chóru „Harfa” z Czempinie. Drugie Spotkanie Chórów 
zorganizowane przez Chór „Moniuszko” ze Śremu odbyło się 13 
września 2003 roku w Psarskim. Gospodarzem trzeciego Spo
tkania odbywającego się 18 września 2004 roku Kościanie był 
tamtejszy Chór „Lutnia”.

Zaszczyt organizacji kolejnego Spotkania Chórów, w roku 
swojego Jubileuszu 80.1ecia działalności, przypadł zespołowi z 
Mosiny -  Chórowi Kościelnemu p.w. Świętej Cecylii.

W sobotę, 17 września 2005 roku o godzinie 17:00 do ko- 
Bcioła parafialnego pw. Św. Mikołaja uroczyście wprowadzono 
sztandary chórów uczestniczących w Spotkaniu. Prezentacje ze
społów poprzedziło powitanie, przez pełniącą rolę gospodarza, 
prezes Chóru „Św. Cecylii” Bronisławę Dawidziuk wszystkich 
chórzystów, honorowych gości w osobach burmistrzów Czem
pinia, Śremu i Mosiny, przewodniczącego Rady Miejskiej i przed
stawiciela Polskiego Związku Chórów i Orkiestr -  Oddział Lesz
no. Występ każdego zespołu poprzedzała prezentacja przez 
Agnieszkę Wojtczak jego historii oraz dorobku.

Pięknym i uroczystym finałem Spotkania była Msza święta 
celebrowana przez księdza prałata Konrada Kaczmarka, w kon
celebrze przybyłego z Lwowa księdza Andrzeja Jagiełko i na
szego proboszcza księdza kanonika Edwarda Majkę. Już na sa
mym początku mocnym akordem tego liturgicznego zdarzenia 
było wykonanie przez wszystkie połączone chóry pod batutą Ja
nusza Walczaka utworu „Gaudę Mater Polonia ". Potem, zgod
nie z kanonem liturgii mszy świętej, kolejno wszystkie chóry 
ustawione w prezbiterium świątyni wykonywały utwory sakral
ne. Końcowym akcentem stała się ponowna wspólna prezentacja 
wszystkich chórów, które pod dyrekcją Zygmunta Cichowskie- 
go wykonały utwór „Wszystkie Trony Niebieskie".

Zaraz po zakończeniu mszy świętej radosny i charakterystycz
ny dla chórów, elegancki korowód razem z gośćmi przeszedł do 
Mosińskiego Ośrodka Kultury, gdzie rozpoczęła się druga część

Śpiewa C hór " L U T N IA "  z Kościana

W kulturę człowieka od samego początku wpisany jest bar
dzo głęboko element piękna.

Piękno wszechświata jest jak gdyby odbite w oczach Boga, o 
którym powiedziano:

„A Bóg, widział, że wszystko co uczynił, było bardzo dobre” 
(Rdz. 1, 3 />” ”,po czym wręczyła wszystkim prezesom i dyry
gentom chórów piękne okolicznościowe adresy i wiązanki kwia
tów.

Należy odnotować również, że zespoły otrzymały także sta
tuetki IV Spotkań Chóralnych autorstwa artysty-rzeźbiarza Ro
mana Czeskiego. Natomiast wspomnieni wyżej księża obdaro
wali pięknymi pamiątkowymi obrazkami i książkami.

A potem przy suto zastawionych stołach, do późnych godzin, 
trwała wymiana doświadczeń i wspólna zabawa.

BRONISŁAWA DAWIDZIUK 
PRZY REDAKCYJNEJ WSPÓŁPRACY.

KRYSTYNY SZCZYGIEŁ-NOWAK 
Foto: Barbara i Jacek Matuszakowie

Śpiewa C hór pw. Św. C e cy lii z M os iny
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KRÓTKO Z POWIATU

powiat
PDznańiwi PROFILAKTYKA ZDROWIA

W trosce o zdrowie mieszkańców, powiat poznański przyjął 
uchwałą Rady Powiatu „Program zdrowotny powiatu poznań
skiego na lata 2005 -  2008”.

W ramach realizacji założeń tego przedsięwzięcia, przezna
czono niebagatelną kwotę 300 tysięcy złotych na badania profi
laktyczne.

W tym celu przeanalizowano dane statystyczne, które poka
zały, że na terenie powiatu poznańskiego jedno z głównych za
grożeń stanowią choroby nowotworowe, a najwięcej zgonów z 
powodu tych właśnie chorób stwierdza się w przedziale wieko
wym 50 -  59 lat.

Dlatego to zdecydowano się przeprowadzić badania w zakre
sie profilaktyki zdrowotnej chorób nowotworowych przewodu 
pokarmowego i wątroby oraz chorób tarczycy u osób w prze
dziale wiekowym 50 -  59 lat.

U każdego uczestnika programu zostanie nieodpłatnie wyko
nane badanie krwi i określone indywidualne ryzyko zagrożenia 
chorobą nowotworową oraz metody sprawowania ewentualnej

dalszej opieki medycznej.
Z kolei dane Instytutu Fizjologii i Patologii Słuchu wskazują 

na konieczność podejmowania działań w zakresie profilaktyki 
zaburzeń słuchu, które dotykają prawie 18 % dzieci w wieku 6 - 
17 lat.

W związku z tym powiat poznański zdecydował o przepro
wadzeniu przesiewowych badań słuchu połączonych z badania
mi laryngologicznymi i audiologicznymi u wszystkich dzieci sied
mioletnich w szkołach na terenie powiatu.

Badania wykonywane będą od października do grudnia 2005 
r. przez fachową kadrę medyczną NZOZ Szpitala w Puszczyko
wie Sp. z o.o., który, zgodnie z obowiązującymi przepisami, wy^ 
łoniono na drodze konkursu ofert. i

Szczegółowy plan badań dostępny jest na stronie interneto
wej: www.powiat.poznan.pl.

MARIA LIPSKA 
Dyrektor Gabinetu Starosty

PUSZCZYKOWSKA AKADEMIA ZDROWIA
zaprasza

9 grudnia 2005 roku 
na wykład dr Z. Górnego 

Aspekty prawne w relacjach pacjent - lekarz.
Bezpłatne spotkania odbędą się, o godzinie 14.00 w sali wykładowej nr 76 Szpitala w Puszczykowie.

SPOTKANIE WÓJTÓW I BURMISTRZÓW POWIATU POZNAŃSKIEGO >
Przygotowaniem gmin do wprowadzenia procedur związa

nych z wydawaniem decyzji środowiskowych rozpoczęło się już 
kolejne w tym roku spotkanie wójtów i burmistrzów powiatu 
poznańskiego z Janem Grabkowskim, Starostą Poznańskim i 
Zarządem Powiatu Poznańskiego. Zmienione przepisy prawa o 
ochronie środowiska, które weszły w życie z dniem 27 lipca br., 
nakładają nowe obowiązki na wójtów i burmistrzów, a jednocze
śnie znacznie upraszczają procedury wydawania zezwoleń na 
poszczególne inwestycje. Sprowadzają się one głównie do wsz
czynania tylko jednego postępowania administracyjnego przy 
wydawaniu zezwoleń na budowę oraz dają możliwość bezpo
średniej realizacji przyłączy u danego wykonawcy bez uprzed
niej zgody Starosty.

Staroście Poznańskiemu problem dróg był zawsze bliski, dla
tego też jednym z ważniejszych tematów poruszonych na spo
tkaniu, był plan robót drogowych na 2006 rok oraz związane z 
tym plany zabudowy mieszkaniowej i inwestycyjnej gmin. Ma
jąc na celu ciągłą poprawę stanu dróg w powiecie poznańskim, 
Zarząd zdecydował zwiększyć dwuipółkrotnie wielkość środków 
przeznaczonych na drogi - w 2006 roku wyniesie ona prawdopo
dobnie 5 min zł. Planowana jest dalsza przebudowa drogi po

wiatowej nr 32206 -  z Biedruska do Bolechowa wraz z budową 
ronda w Bolechowie, przebudowa drogi Swarzędz -  Środa Wiel
kopolska, skrzyżowanie ulic Polnej i Ks. Malinowskiego w Ko
mornikach oraz dokończenie budowy ronda w Lusowie.

Podczas spotkania poruszono również kwestię coraz częst
szej migracji mieszkańców miasta Poznania na tereny należące 
do powiatu poznańskiego oraz związane z tym zwiększenie na
tężenia ruchu drogowego na drogach powiatowych. W zawiązku 
z tym, Zarząd Powiatu Poznańskiego wystąpił do wójtów i bur
mistrzów z prośbą o przekazanie planów zabudowy mieszkanio
wej i inwestycyjnej gmin. Działania podjęte wspólnie przez gminy 
i władze powiatu poznańskiego pomogą szybko i skutecznie roz
wiązać problemy komunikacyjne na niektórych odcinkach dróg 
naszego regionu, a jednocześnie pozwoląna jeszcze lepszą współ
pracę w zakresie planowania inwestycji drogowych w powiecie 
poznańskim.

Spotkanie odbyło się 5 października 2005 roku w Starostwie 
Powiatowym w Poznaniu.

MACIEJ GRACZYK 
Z-ca Dyrektora

Gabinetu Starosty
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KRÓTKO Z POWIATU

I RAJD „PUSZCZA WPUSZCZA”
W sobotę, pierwszego października, odbył się I Rajd „Pusz

cza Wpuszcza” zorganizowany przez Związek Międzygminny 
„Puszcza Zielonka”, przy współpracy kilku zaprzyjaźnionych 
instytucji:
• Wielkopolskiej Wyższej Szkoły Turystyki i Zarządzania w 
Poznaniu,
• Akwenu z Czerwonaka,
• Nadleśnictwa Łopuchówko,
• Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Wielkopol
skiego,
• PTTK oddział Nowe Miasto,
• VI Liceum Ogólnokształcącego im. 1. J. Paderewskiego w 
Poznaniu
• Wielkopolskiej Izby Turystycznej.

Siedem tras pieszych i siedem rowerowych prowadziło do 
mety w sercu Puszczy, czyli do niezwykle urokliwego miejsca, 

kim jest Zielonka.
W piękny słoneczny poranek wyruszyli piechurzy i rowerzy

ści na rajdowe trasy pod kierunkiem przewodników, którzy po 
drodze przeprowadzili eliminacje konkursowe, przygotowujące 
do finału na mecie Rajdu.

Zanim jednak wyłoniono ostatecznych zwycięzców, wszyst

kich nakarmiono pyszną grochówką z kuchni polowej. Można ją  
było zjeść siedząc wokół mile grzejącego ogniska.

Szczególnie dużo emocji dostarczyło wszystkim uczestnic
two w konkurencjach finałowych prowadzonych przez Jarka 
Tylkowskiego z Traperskiej Osady koło Bolechowa. Były wśród 
nich: cięcie drzewa, bieg z wiadrami pełnymi wody czy grupo
wy marsz na nartach. Ciekawą atrakcją był Turniej Samorządow
ców Gmin Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka”, któ
rego zwycięzcą została gmina Skoki. O jej sukcesie zadecydo
wał niezwykle daleki rzut „zapałką”, czyli kłodą drewna. Wszyst
kie nagrody wręczał Przewodniczący Zarządu Związku Międzyg
minnego „Puszcza Zielonka” Tomasz Łęcki.

Około dwustu osób bawiło się na mecie rajdu do popołudnia. 
Pełni wrażeń i sił wrócili do domów z nadzieją, że za rok będzie 
znowu tak pięknie. Zresztą, po co czekać rok, Puszcza Zielonka 
zaprasza cały rok!

ANDRZEJ BILLERT 
Związek Międzygminny

Puszcza Zielonka 
Arkadiusz Bednarek

UMiG Murowana Goślina

Zapamiętaj ten numer
997, 998, 999, któż nie zna tych numerów? Do tej pory kiedy przydarzył się nam na przykład wypadek drogowy i potrzebowali

śmy pomocy policji, pogotowia czy straży pożarnej, wybieraliśmy jeden z nich. Od niedawna w Polsce działa jeden numer 112, który 
zastąpił poprzednie. Niestety, nie wszędzie funkcjonuje on prawidłowo. W Poznaniu wybierając 112 z telefonów stacjonarnych 
dodzwonimy się do straży pożarnej, z telefonów komórkowych - na policję.

Już niedługo sytuacja ta ulegnie poprawie. Powiat poznański i miasto Poznań obsługiwać będzie wspólne, nowe Centrum Powia
damiania Ratunkowego, mieszczące się na ulicy Rycerskiej w Poznaniu. Dyżurujący tam pracownik przyjmie nasze zgłoszenie i 
wyśle na miejsce potrzebne służby. Na doposażenie centrum wyraziła zgodę Rada Powiatu Poznańskiego. Zgodnie z uchwałą, z dnia 
27 września 2005 roku, powiat poznański dofinansuje tę wspólną inwestycję kwotą stu tysięcy złotych. Za te pieniądze zakupiony 
zostanie specjalistyczny sprzęt potrzebny do sprawnej pracy dyspozytorów.

t  TOMASZ MORAWSKI
Gabinet Starosty

Zapraszamy
W dniach 1 6 -1 9  listopada, zachęcamy do przybycia na targi POLEKO. W ramach salonu INWESTC1TY można będzie 

zapoznać się z propozycjami powiatu poznańskiego z zakresu inwestycji. Stoisko powiatu poznańskiego zlokalizowane zostanie 
w pawilonie 4, stoisko 26.

Wszystkim Mieszkańcom GMINY MOSINA,

którzy w dniu 25 września br. udzielili mi swojego poparcia 
w wyborach do Sejmu RP

składam serdeczne podziękowanie.

Pragnę zapewnić, że okazane mi zaufanie, traktuję 
jako zobowiązanie do dalszej, rzetelnej i wytrwałej

pracy na rzecz naszej lokalnej społeczności.

Z wyrazami szacunku
Ogłoszenie płatne Zdzisław Mikołajczak
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KOMUNIKATY

Storaenso
^ o .RK j|

Czwarty wymiar pracy

PRACA W ZAKŁADZIE STORA ENSO 

Poland S.A. W MOSINIE !!!

Spotkanie informacyjne z przedstawicielami firm y  

Work Service w sprawie pracy 

w  Stora Enso Poland S.A. w  Mosinie 

odbędzie się dnia

22.11.2005r. (wtorek) o godz.11.00

W  Mosińskim Ośrodku Kultury w sali nr 32.

O fe rty  p ra c y  w  S to ra  Enso za m ie s z c z o n e  są  na s tro n ie  

w w w .o c i.m o s in a .p l (k io s k  z  p r a c ą - -> w y b r a n e  o fe r ty ) .

O soby z a in te re s o w a n e  p ro s zo n e  s ą  o s k ła d a n ie  

d o k u m e n tó w  a p lik a c y jn y c h  (C V  i lis t m o ty w a c y jn y )

w  G m in n y m  C e n tru m  In fo r m a c ji  do  d n ia  2 5 . 1 1 . 2 0 0 5 r .

PRACA OD ZARAZ 
W Mosinie :

- specjalista do nadzorowania jakośc i. N a jlep ie j absolwent tow aro
znawstwa. (znajom ość zagadnień ISO )

- inspektor se lekcji ( odrzucanie uszkodzonego tow aru),
- m agazynier z upraw nien iam i na w ózk i w id łow e ,

- pom ocn ik  p rzy  m aszynie sztanującej,
- pom ocn ik  na m aszynie drukującej,

- osoby do pracy na p rodukc ji ( pakowacze)
Marcin Wróblewski 

Starszy Konsultant Personalny 
tel. 0-61 853- 47- 51 w. 24 

fax. 0-61 853-47-86 
kom. 0508 040-026

e-mail: Wróblewski @ workservice.pl

W Jankowicach k/Poznania:
1. mechanik- operator:

■ w ykszta łcen ie  m in. zawodowe, m ile  w idz iane  średnie techniczne 
doświadczenie na stanow isku zw iązanym  z eksploatacją i naprawa 

maszyn np. Papierosowych, I

2. maszynista:
- w ykszta łcen ie  m in. zawodowe, m ile  w idz iane  średnie,

- dośw iadczenie w  zakresie obsług i maszyn,
3. pracownik pomocniczy:

m ile  w idziane doświadczenie na stanow isku zw iązanym  z obsługą 
maszyn,

4. operator wózka widłowego:
- upraw nien ia  na w ó zk i w id łow e ,

Agencja Pracy Tymczasowej
Work Service Sp.z o.o 

ul. Pólwiejska 45
61-886 Poznań 

tel. 0-61 853-47-51 w. 31
e- mail: cv.poznaii(«;workscrvice.pl 

kontakt: pon - pt w godz. 9-16

Czy Waldemar Witkowski zapłacił za ogłoszenie wyborcze?

AUTOBUSEM 101 
TAKŻE DO LUDWIKOWA

Dobra współpraca władz samorządowych 
Gminy Mosina z Miejskim Przedsiębiorstwem 

Komunikcyjnym w Poznaniu przyniosła kolejne
efekty.

Od niedawna kilka kursów linii 101 „Dębiec -
Mosina -  Dębiec” przedłużonych zostało do 

Szpitala w  Ludwikowie.

Z przystanku przy dworcu PKP w Mosinie 
autobusy te odjeżdżają o godzinach:

8 :02 ,9 :17 ,10 :17 ,15 :36  i 16:16, 
natomiast z Ludwikowa w kierunku Mosiny, 
Puszczykowa i dalej Dębca o godzinach:

8 :18 ,9 :33 ,10 :30 ,15 :52  i 16:16.
MPK informuje, że po okresie próbnym Rozkład Jazdy 

na tym odcinku może ulec zmianom.

POLECENIE PRZELEWU

-E L I X I R-

I Nr nar. dok:
I Nr dok.:
I Data operacji:

0 I ODC fi/B  

4753

£ 0 0 5 /1 0 /1 8

I Odbiorca:
URZĄD MIEJSKI 
P I.80 Października 1

U MOSINIE 
MOSINA

I Nr i unku odbiorcy: £ 1 5 -3 7 0 0 1 -8 -0 /0

I NRB: £6 9048 0007 0000 0815  8000 0008

I U Banku: 90480007 GOSPODARCZY BANK SPOLDZ. MOSINA

IKwota t z l . l  : 3 2 9 , 4 0
IS ł . : trzystadwadzieściadzienięć-zlotycb.czterdzieścijjrotzy

I Nadawca:
I UNIA PRACY WIELKOPOLSKA RADA
I UL. FREDRY 7 POKOJ 53 61-707 P0ZNM
I Nr rachunku nadawcy: 80 1080 4087 0000 1108 0034 1461 
I W Banku: 10804087 PKOBP ODDZIAŁ 1 W POZNANIU

1
I
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KOMUNIKATY

R O Z K Ł A D  J A Z D Y  P K S  M O S I N A  D .K . -  P O Z N A N  D .A .

L p P r z e w o ź n i k O d j a z d P r z y j a z d C z a s K m U w a g i

1 P P K S  P o z n a ń 0 5 : 5 5 0 6 : 3 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

2 P P K S  P o z n a ń 0 6 : 3 9 0 7 : 1 5 0 0 : 3 6 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 . 1 0 . 2 0 0 5 r . ,  0 2 . 0 5 . 2 0 0 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

3 P P K S  P o z n a ń 0 7 : 3 1 0 8 : 1 1 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  N A U K I  S Z K O L N E J
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  l O . 2 O O 5 r . # O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .

4 P P K S  P o z n a ń 0 8 : 0 9 0 8 : 4 9 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3  1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .
N IE  K U R S U J E  W  O K R E S IE  W A K A C J I  I  F E R I I  S Z K O L N Y C H

5 P P K S  P o z n a ń 1 0 : 2 0 1 1 : 0 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

6 P P K S  P o z n a ń 1 2 : 4 0 1 3 : 2 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N I E D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

y P P K S  P o z n a ń 1 4 : 2 5 1 5 : 0 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

8 P P K S  P o z n a ń 1 4 : 5 0 1 5 : 5 5 0 1 : 0 5 4 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3  1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , 0 2 . 0 5 . 2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

9 P P K S  P o z n a ń 1 6 : 1 0 1 6 : 5 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e : 2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w . W i e lk a n o c n e  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 . ,  3 1 . 1 2 .  i w  W i e l k ą  S o b o t ę

1O P P K S  P o z n a ń 1 9 : 0 5 1 9 : 4 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e :  2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w .  W ie lk a n o c n e  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 . ,  3 1 . 1 2 .  i w  W i e l k ą  S o b o t ę

R O Z K Ł A D  J A Z D Y  P K S  P O Z N A N  D .A .  - M O S I N A  D .K .

L P P r z e w o ź n i k O d j a z d P r z y j a z d C z a s K m U w a g i

1 P P K S  P o z n a ń 0 5 : 1 5 0 5 : 5 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N I E D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

2 P P K S  P o z n a ń 0 6 : 2 0 0 6 : 5 7 0 0 : 3 7 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

P P K S  P o z n a ń 0 8 : 2 0 0 9 : 0 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N I E D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

4 P P K S  P o z n a ń 0 9 : 4 0 1 0 : 2 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e : 2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w . W ie lk a n o c n e

5 P P K S  P o z n a ń 1 2 : 3 0 1 3 : 3 5 0 1 : 0 5 4 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3  1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

6 P P K S  P o z n a ń 1 3 : 0 0 1 3 : 4 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e :  2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

7 P P K S  P o z n a ń 1 3 : 4 0 1 4 : 2 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  N A U K I  S Z K O L N E J
N IE  K U R S U J E :  3 1 . 1 O . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O S .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .

8 P P K S  P o z n a ń 1 5 :  1 5 1 5 : 5 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e : 2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w . W i e lk a n o c n e

9 P P K S  P o z n a ń 1 6 : 0 0 1 6 : 3 6 0 0 : 3 6 2 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N IE D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 . 1 0 . 2 O O 5 r . , O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . 0 6 . 2 0 0 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

1O P P K S  P o z n a ń 1 6 : 5 5 1 8 : 0 0 0 1 : 0 5 4 2 Z w y k ł y
K U R S U J E  W  D N I  R O B O C Z E  O D  P O N I E D Z I A Ł K U  D O  P IĄ T K U
N IE  K U R S U J E :  3 1 .  lO . 2 O O 5 r . ,  O 2 .O 5 .2 O O 6 r .  i 1 6 . O 6 .2 O O 6 r .  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 .  i 3 1 . 1 2 .

1 1 P P K S  P o z n a ń 1 7 : 3 0 1 8 : 1 0 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e : 2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w .  W i e lk a n o c n e

1 2 P P K S  P o z n a ń 2 0 : 1 5 2 0 : 5 5 0 0 : 4 0 2 2 Z w y k ł y
n ie  k u r s u j e : 2 5 . 1 2 . ,  0 1 . 0 1 . ,  o r a z  I  Ś w . W i e lk a n o c n e  
n ie  k u r s u j e : 2 4 . 1 2 . ,  3 1 . 1 2 .  i w  W i e l k ą  S o b o t ę
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L in i a  p o d m i e j s k a  1 O 1

L in ia  1 O 1

KOMUNIKATY

P o z n a ń  D ę b i e c  ( D E B I - 2 2 )  
K i e r u n e k :  M o s i n a  
A u t o b u s o w a

0 4 1O 5 0 |O4 5 0 0 4
0 5 5 0 0 5 0 5
0 6 4 O N 0 6 5 0 0 6 5 0
0 7 2 5 0 7 0 7
0 8 4 0 0 8 5 0 0 8 5 0
0 9 4 0 0 9 0 9
1O 5 0 1O 5 0 1O 5 0
1 I 4 0 N 1 1 1 1
12 5 0 12 5 0 12 5 0
13 4 0 13 13
14 5 0 14 5 0 14 5 0
15 3 0 15 15
16 16 16
17 OO 17 OO 17 OO
18 4 0 18 4 0 18 4 0
19 1 9 19
2 0 1 5 2 0 15 2 0 1 5
21 5 0 21 5 0 21 5 0
2 2 2 2 2 2

2 3 1 0 2 3 10 2 3 10

T r a s a :
P O Z N A Ń  D Ę B I E C  -  L u b o ń  -  Ł ę c z y c a  
P u s z c z y k o w o  - N I W K A  

M PK  P o z n a ń
W a ż n y  o d :  2 0 0 4 - 1 0 - 0 1

» P o z n a ń  D ę b ie c
3 — K a s z t a n o w a
4 — S a m o t n a  
6 —L u b o ń / C h o p i n a
8 — L u b o ń / S z k o l a
9 — L u b o ń / R a t ą j s k i e g o
1 0 — L u b o ń / R .  M a y a  
1 1—L u b o ń / R u t k o w s k i e g o  
1 2 —L u b o ń / L a s e k
1 4 — Ł ę c z y c a  111
1 5 — Ł ę c z y c a  II 
1 6 —Ł ę c z y c a  I 
1 8 —P u s z c z y k o w o / S t a c j a  
P K P
2 0 —P u s z c z y k o w o / Ź r ó d l a n a
2 3 — P u s z c z y k o w o / W i o s e n n
2 4 — P u s z c z y  k o w o / K o ś c i e l n
2 5 — P u s z c z y  k o  w o / R o n d o
2 6 — P u s z c z y k o w o / P i a s k o w a
2 7 — P u s z c z y k o w o / L i b e l t a  
2 9 —P u s z c z y  k ó w k o / S t a c j a  
P K P
3 1  —
P u s z c z y  k ó w k o / D w o r c o w a
3 2 —
P u s z c z y  k ń w k o / N a d  w a r c i a ń s
3 3 — N i w k a  S z p i t a l
3 5 —( 4 ) N a d w a r c i a ń s k a  n / ż  
3 9 —( 4  ) R z e c z y  p o s p o  1 i te j 
M o s i
4  1 —M o s in a

*

L e g e n d a : N -  k u r s y  t y l k o  d o  N i w k i  S z p i t a l .  
( 2 ) ,  ( 3 ) ,  ( 4 )  -  s t r e f y  t a r y f o w e

0 4 4 7 0 4 0 4
0 5 3 3 0 5 3 3 0 5
0 6 3 3 0 6 0 6
0 7 0 7 2 8 0 7 2 8
0 8 2 8 0 8 0 8
0 9 4 3 0 9 3 3 0 9 3 3
1 O 2 8 1 O 1 O
I X 2 8 1 1 3 3 1 1 3 3
1 2 1 2 1 2
1 3 3 7 1 3 3 3 1 3 3 3
1 4 3 2 1 4 1 4
1 5 1 5 1 5
1 6 0 2  4 2 1 6 0 2 1 6 0 2
1 7 3 8 1 7 3 8 1 7 3 8
1 8 1 8 1 8
1 9 2 3 1 9 2 3 1 9 2 3
2 0 5 3 2 0 2 0
2 1 2 1 0 3 2 1 0 3
2 2 3 0 2 2 3 0 2 2 3 0

2 3 4 7 2 3 4 7 2 3 4 7

>  >  M o s in a
2 — ( 4 ) R z e c z y p o s p o l i t e j  M o s i  
5  — ( 4 ) N a d w a r c i a ń s k a  n / ż  
7 — N iw k a  S z p i t a l
9 —
P u s z c z y k ó w  k o / N a d  w a r c i a ń s
1 0 -  -
P u s z c z y  k ó w k o / D w o r c o w a  
1 2  —  P u s z c z y  k ó w k o / S t a c j a  
P K P
1 4 —  P u s z c z y k o w o / L i b e l t a
1 5 -  - P u s z c z y k o w o / P i a s k o w a  
1 7 - - P u s z c z y  k o  w o / R o n d o
1 8  —  P u s z c z y k o w o / K o ś c i e l n a
1 9  — P u s z c z y k o w o / W io s e n n a  
2 1 - - P u s z c z y k o w o / Ź r ó d l a n a  
2 3  - - P u s z c z y k o w o / S t a c j a  
P K P
2 6 — Ł ę c z y c a  I
2 8 —  Ł ę c z y c a  I I
2 9 —  Ł ę c z y c a  I I I
3  1 - - L u b o ń / L a s e k
3  2 - - L u b o ń / R u t k o w s k i e g o
3 3  — L u b o ń / R .  M a y a
3 4  —  L u b o ń / R a t a j s k i e g o  
3 6 — L u b o ń / S z k o ł a  
3 8 - - L u b o ń / C h o p i n a
4 0  - - S a m o tn a
4 1  - - K a s z t a  n o w a
4 3  — P o z n a ń  D ę b i e c

T r a s a  :
N I W K A  -  P u s z c z y k o w o  -  Ł ę c z y c a  -  L u b o ń  -  P O Z N A Ń  
D Ę B IE C

2 6



REKLAMY

N ie zap o m in a jk ą
B C D E Z E H K M N O

2
3
4
5
6
7

F 9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22

E Z Z E

i r

I I I

z z :

APTEKA "N ie z a p o m in a jk a ", ul. Dworcowa 2, MOSINA
PO ZIOM O:

^35 ulica na jakiej znajduje się Apteka Niezapominajka
C8 dla nas najważniejsze jest dobro..........................
C13 latem, gdy jest gorąco w naszej aptece jest bardzo przyjemnie,
C17 bardzo mocno dbamy o to aby mieć szeroki...............................
I3 z ilu liter składa się nazwa naszej apteki
H10 znajduje się na ul. Dworcowej 2
J7 nazwa naszej apteki to gatunek.......................................
L1 nasza apteka mieści się w budynku.............................
G15 w naszej aptece czeka na Państwa fachowy.................
N12 dla nas....................... jest każdy pacjent

PIONOW O :

Imię i nazwisko. 
Adres................

ponieważ powietrze schładza. 
......... leków

KRZYŻÓ W KĄ ,
*  WYGRAJ NAGRODZI **<

D15 specjalnie dla diabetyków mamy dobre ceny na.............
E4 znajduje się naprzeciwko apteki 
J7 oprócz gotówką można nią u nas również płacić 
J15 ile dni w tygodniu jest czynna Apteka Niezapominajka 
M1 duży, wisi na lewej ścianie w aptece
L13 Apteka Niezapominajka to Apteka Dobrych...........
06 w naszej ofercie jest wiele produktów, które ukoją Twój. 
N11 ile lat działa już nasza apteka
R3 bardzo dużo osób mówi, że mamy dobre................
S5 w pobliżu apteki znajduje się Dworzec...........................

torba PBŁHA

Każdy, kto wypełni krzyżówkę i przyniesie 
ją do Apteki "Niezapominajka" weźmie 
udział w losowaniu bardzo atrakcyjnej na
grody. Losowanie odbędzie się 17 grudnia 
w Aptece "Niezapominajka" o godz. 14.00. 
Wypełnij krzyżówkę, napisz swoje imię, na
zwisko i adres, przynieś ją do apteki do dnia 
15 grudnia. Weź udział w losowaniu nagrody.

2 7
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pomiota
poznanSSi >«■■■—*  w  P

N I E P U B L I C Z N Y  
Z A K Ł A D  
O P I E K I
Z D R O W O T N E J  

S Z P IT A L
W  P U S Z C Z Y K O W I E  S p . j

Z a p r a s z a m y  d o  u d z ia łu  w  n ie o d p ła t n y c h  
b a d a n ia c h  p r o f i la k t y c z n y c h

C h o r o b y  n o w o tw o r o w e  s ą  g łó w n y m  p r o b le m e m  z d r o w o tn y m  n ie  t y lk o  
m ie s z k a ń c ó w  p o w ia tu  p o z n a ń s k ie g o .  S ą  c z ę s t y m  p o w o d e m  n ie z d o ln o ś c i  d o  
p ra c y ,  o b n iż e n ia  j a k o ś c i  ż y c ia  i p r z e d w c z e s n e j  ś m ie r c i. .  J e d n o c z e ś n ie  is t n ie ją  
d o w o d y ,  ż e  w c z e s n e  r o z p o z n a n ie  m o ż e  s k u t e c z n ie  im  z a p o b ie g a ć .

W  t r o s c e  o  z d r o w ie  m ie s z k a ń c ó w  p o w ia t  p o z n a ń s k i r o z p o c z ą ł  r e a l iz a c ję  
p r o g r a m u  p r o f i la k t y k i i w c z e s n e g o  w y k r y w a n ia  c h o r ó b  n o w o tw o r o w y c h  
p r z e w o d u  p o k a r m o w e g o  o r a z  c h o r ó b  t a r c z y c y  a d r e s o w a n e g o  d o  o s ó b  w  w ie k u  
5 0 -5 9  la t  ( r o c z n ik i o d  1 9 4 6  d o  1 9 5 5 ) .

U k a ż d e j  o s o b y  u c z e s t n ic z ą c e j  w  p r o g r a m ie  z o s t a n ie  w y k o n a n e  
n i e o d p ł a t n i e  b a d a n ie  k r w i  i o k r e ś lo n e  in d y w id u a ln e  r y z y k o  z a g r o ż e n ia  
c h o r o b a m i n o w o tw o r o w y m i.  W  o p a r c iu  o  w y n ik i le k a r z  z a k w a l i f ik u je  P a n ią / P a n a  
d o  o k r e ś lo n e j  g r u p y  r y z y k a  w y s t ą p ie n ia  c h o r o b y  i o k r e ś l i  s p o s ó b  d a ls z e j  o p ie k i 
m e d y c z n e j .

B a d a n ia  w y k o n y w a n e  b ę d ą  p r z e z  f a c h o w ą  k a d r ę  m e d y c z n ą  z  N ie p u b l ic z n e g o  
Z a k ła d u  O p ie k i Z d r o w o tn e j  „ S z p it a l  w  P u s z c z y k o w ie " .

D la  m ie s z k a ń c ó w  g m in y  M o s in a  b a d a n ia  b ę d ą  p r z e p r o w a d z o n e  w  n a s t ę p u ją c y c h  
t e rm in a c h :

- M o s in a  - 7 .1 2 .1 0 0 5 r .  w  g o d z .  o d  1 5 .0 0  d o  1 9 .0 0  w  Z e s p o le  P r z y c h o d n i L e k a r z a  
R o d z in n e g o  „ C o n s e n s u s " ,  u l. D w o r c o w a  3

- R o g a lin  - 7 .1 2 .2 O O 5 r .  w  g o d z .  o d  8 .0 0  d o  1 0 .0 0  w  Z e s p o le  P r z y c h o d n i L e k a r z a
R o d z in n e g o  „ C o n s e n s u s " ,  u l. A r c is z e w s k ie g o  1

- P e c n a  - 8 .1 2 .2 O O 5 r .  w  g o d z .  o d  8 .0 0  d o  1 2 .0 0  w  P r z y c h o d n i L e k a r z a
R o d z in n e g o  „ P e c m e d " ,  u l. G łó w n a  18
- B a b k i - 7 .1 2 .2 O O 5 r . w  g o d z .  o d  1 1 .0 0  d o  1 3 .0 0  w  N Z O Z  " B a b k i"

R e j e s t r o w a ć  s ię  m o ż n a  t e l e f o n i c z n i e  o d  g o d z .  1O  d o  1 4 .0 0  
p o d  n r  t e l .  6 3 - 3 6 - 3 7 3  ( o d  p o n i e d z i a ł k u  d o  p ią t k u ) .  D e c y d u j e  k o le j n o ś ć

z g ł o s z e ń  w  p r z y p a d k u  d u ż e j  l i c z b y  c h ę t n y c h  d o  b a d a n ia .
S z a n o w n a  P a n i!  S z a n o w n y  P a n ie !  P r o s z ę  p a m ię ta ć ,  ż e  w  p r z y p a d k u  c h o r ó b  

n o w o tw o r o w y c h  m a  P a n i/ P a n  d u ż y  w p ły w  na  s w o je  z d r o w ie  a P R O F I L A K T Y K A  w  
ty m  z a k r e s ie  j e s t  b a r d z o  s k u te c z n a .

B a d a n ia  s ą  w  c a ł o ś c i  f i n a n s o w a n e  z  b u d ż e t u  p o w ia t u  p o z n a ń s k i e g o .

OGŁOSZENIA DROBNE

Pan Krzysztof Skrzypczak 
przeprasza

Pana Jarosława Wegnera 
za zdarzenie

z dnia 10 maja 2003 roku

Małżeństwo z dzieckiem poszukuje 
niedrogiego mieszkanka 
- Puszczykowo, Mosina.

0 607 056 131; 0 607 621 832

SE R W IS  B L A C H A R S K O  
- L A K IE R N IC Z Y  
Andrzej Kaczmarek 

62-081 Przeźmierowo,
U l. Łanowa 3
zatrudni

LAKIERNIKÓW
SAMOCHODOWYCH

/ze stażem/
UCZNIÓW W ZAWODZIE 
BLACHARZ, LAKIERNIK

Zapewniamy wysokie wynagrodzenie 
Tel. /0-61/8 142 903 

0 500 096 801

NAPRAWA PRALEK 
i ZMYWAREK♦ ♦

SPRZEDAŻ UŻYWANYCH

813 27 60 
0601 893 331 

MOSINA 
25 STYCZNIA 48
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W Y P O Ż Y C Z A M

SAM O <S.Q fi

CDOSTA

CYFRA +

Tel. 501 572 046 
510 235 060

Wszystkie pakiety

Sprzedaż, montaż 
osprzętu RTV-SAT

Dystrybutor:

ELPIO-BIS 
ul. Brzozowa 8 

62-041 Puszczykowo 
tel. 061 81-94-078 
www.elpiobis.pl

BIURO RACHUNKOWE
62-022 Sasinowo ul. Poznańska 13 

tel. 061-8938-377, tel. kom. 0602649793
OFERUJE USŁUGI W ZAKRESIE:

• prowadzenia ksiąg przychodów i rozchodów
• prowadzenia ewidencji przychodów - ryczałt
• rozliczenia podatkowe PIT
• kadry i płace
• rozliczenia ZUS
• sporządzanie wniosków na kapitał początkowy

BIURO CZYNNE 
od poniedziałku do piątku od 17-19 

Wcześniejsze godziny proszę uzgadniać 
telefonicznie ______

BIURO POSIADA LICENCJĘ 
MINISTRA FINANSÓW NR 15229/99

0REWNOMAX
dcewno to *M sza  pasja.-.

- drewno kominkowe

BIURO RACHUNKOWE
Św. Kwalif. Min. Finan. 12710/99

mgr inż. Marzena Giera

profesjonalna obsługa 
księgowa firm

62-050 Mosina 
ul. Norwida 6

tel. 8 19 11 10, O 600 82 44 68 
czynne od 17.00 do 20.00

- drewno opalowe
- stemple budowlane

- więźba dachowa 
- tarcica 

- usługi
Sasinowo 
ul. Poznańska 4 
kom. 0 694 398 346

P oznań

Rogalin

K órn ik

Sasinowo Drewnomax

U W A G A !

CENY
PRODUCENTA
KURTKI - GARNITURY 
SPODNIE - KOSZULE

Mosina ul. Poniatowskiego 5 
tel. 8191-405

W,*

schorzeniach narządu ruchu, chorobach zwyrodnieniowych, zespołach bólowych kręgosłupa, 
dyskopatii, zespole bolesnego barku, bólach głowy, przypadku rekonwalescentów po urazach

* U sp ra w n ia n ie  dzieci z problemami neurologicznymi i ortopedycznymi (mózgowe porażenie 
dziecięce, dystrofia mięśniowa, skolioza)

I  P ro fe s jona ln a  te rap ia  ułatwiająca powrót do samodzielności u pacjentów po przebytych udarach
* M a sa ż :  klasyczny, terapia tkanek miękkich (relaksacja poizometryczna, punkty spustowe)

http://www.elpiobis.pl
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PROFESJONALNY  
ZA K ŁA D  M ALARSKI

Malowanie, tapetowanie, szpachlowanie 
Montaż płyt gipsowo- kartonowych 

Sufity podwieszane 
Układanie wykładzin 

Płytki
Jacek Matuszczak

Tel. (0-61) 8 192-059, 
kom. 0 608 187 708

®’uro Rachunkowe i Biuro Biegłych Rewidentów 
^ a c r w s  EXACTUS Sp. z o.o.

Licencje Min. f inansów nr 17658/00 5764/2004 KIBR 2926 

Świadczy usługi w zakresie:
• Prowadzenia ewidencji księgowej: ryczałt od przychodów ewidencjonowanych, KPiR, pełne księgi
• Przygotowanie rozliczeń podatkowych
• Prowadzenie spraw kadrowych i płacowych (m. in. P1T-4, listy wynagrodzeń, ZUS, 

przesyłanie dokumentów drogą elektroniczną)
• Sporządzanie wniosków kredytowych, biznes planów i analiz 

finansowych, wyceny przedsiębiorstw
• Przygotowanie wniosków o pomoc finansową z UE
• Prowadzenie ksiąg rachunkowych u klienta, nadzór 

nad księgowością

Adres: Mosina, ul. Targowa 44
Telefon: (0-61) 813-76-47 501-770-262 501-432-146 fax: (0-61) 813-20-30 
Strona: www.exacttis.com.pl e-mail: biuro@exactus.com.pl 
M ożliwy odbiór dokumentów od klienta B iuro  czynne od 8.00 do 18.00

Naprawa Sprzętu AGD
wszystkich firm

pralki
lodówki

zmywarki
przepływowe ogrzewacze wody 

lady chłodnicze 
witryny

tel. dom. (061) 893 94 99 
tel. kom. 0 507 160 878

• szybko • tanio • fachowo •

S T U D IO  O K IE N

P o n .- p t .  8 -1 6  sob. 8 -1 2

Puszczykowo ul. Chabrowa 12
te i .  8 1 9  3 5  3 5
D R Z W I  A N T Y W L A M A N I O W E

M O S K I T I E R Y _2*3%
P - F " ' O G R O D Y

M A R K I Z Y  T A R A S O W E  I  R E K LA M O W E

M Ó W I

*  K O M P L E K S O W A  U S Ł U G A  M O N T A Ż U - 2 5 %  ! !

w s z y s t k o  c o  d o t y c z y

OKNA
w  j e d n y m  m i e j s c u

W

NAPRAWA
P R A L E K

• automatycznych
• wirnikowych
• wirówek do bielizny
• chłodziarek domowych

Sylw ester Lange
Mosina, ul. Słoneczna 17 

Tel. 8 132 505

BIURO RACHUNKOWE SPECJALISTA PSYCHIATRA
62-050 MOSINA, ul. Podgórna 8 

tel. 8132-286; tel.kom. 0504 832878
lek. med. Antonina Zięba 

leczenie nerwic, depresji, psychoz, 
rozmowy terapeutyczne 

(przyjęcia uzgadniać telefonicznie)
OFERUJE SWOJE USŁUGI W ZAKRESIE:

- prowadzenia ksiąg przychodów i rozchodów
- prowadzenia ewidencji przychodów (ryczałt)
- prowadzenia ksiąg rachunkowych (pełna

księgowość)
- sporządzania bilansów
- sprawy kadrowo-płacowe, pracownicze, ZUS
- księgowość w zakładach pracy chronionej

Biuro jest czynne
od poniedziałku do piątku od 17."° -19.°"

SPECJALISTA PEDIATRA ,
lek. med. Albin Zięba

przyjęcia: 8.00 - 9.00 i 16°° -179° 
wizyty domowe zgłaszać od 79° do 199°

BIURO POSIADA LICENCJĘ 
MINISTERSTWA FINANSÓW

NR 6799/97

PUSZCZYKOWO, ul. SŁONECZNA 7 
TEL. 813 31 47

MATERIAŁY BUDOWLANE 
POLECAMY:

SYSTEMY DOCIEPLEŃ NA STYROPIAN 
IW Ł N Ę

TYNKI AKRYLOWE I MINERALNE 
FARBY EMULSYJNE, AKRYLOWE, SILIKATOWE 

PŁYTY GIPSOWE I KONSTRUKCJE 
WEŁNE GULFIBER 1SOVER 

W ROLKACH I PŁYTACH 
RYNNY MARLEY I POLSKIE 

DOMEX
CHM IELEW SCY & SYN Sp. J.

P U S Z C Z Y K O W O , 
ul. O G R O D O W A  4

(200 m od szosy mosińskiej)
TEL. 8 194 359

WĘGIEL
•  MIAŁ •  GROSZEK •  ORZECH •  KOSTKA •

/DEALER -  KATOWICKI HOLDING WĘGLOWY/

DREWNO KOMINKOWE I OPAŁOWE
•  DĄB •  BRZOZA •  SOSNA •  GRAB •  INNE...

/OFERUJEMY DREWNO Z WŁASNEGO WYRĘBU/
KONTAKT I ZAMÓWIENIA: 0 605 981 958
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Ziemia Mosińska w słonecznej Italii
Wszystko zaczęło się od chwili, kiedy to 

naszego włoskiego przyjaciela Lorisa Fogli po
znaliśmy z mosińskim filatelistą i zbieraczem 
znaczków o tematyce skautowej harcmistrzem 
Kazimierzem Maślakiem.

Znajomość ta trwa po dzień dzisiejszy i owo
cuje wieloma formami kontaktów, od tych listowych 
po osobiste podczas kolejnych wizyt Lorisa w na
szym domu.

Gdy latem 2004 roku przebywał Polsce 
mieliśmy możność przedstawienia Lorisa Burmi
strzowi Gminy (o czym informowaliśmy mieszkań
ców na łamach MM).

To właśnie podczas tej rozmowy zrodziła się 
myśl podjęcia starań o pozyskanie we Włoszech 
p ia s ta  partnerskiego dla Mosiny, podobnie jak to ma 
™ ejsce z partnerami niemieckimi i holenderskimi.

Roli mediatora podjął się sam Loris.
Na owoce jego pracy nie trzeba było długo 

czekać.
Kiedy w lipcu tego roku wybieraliśmy się na 

wakacyjny wypoczynek właśnie do Włoch zobowią
zani zastaliśmy przez Lorisa do przywiezienia 
okolicznościowej wystawy fotogramów prezentu
jących piękno Ziemi Mosińskiej, a zwłaszcza jej 
przyrodniczych i turystycznych atrakcji.

Na efekty nie musieliśmy długo czekać, 
bowiem już za kilka dni uczestniczyliśmy w jej 
otwarciu w sali sesyjnej samorządu miejscowości 
Marina di Ravenna położonej nad wybrzeżem 
Adriatyku.

Później, ciesząca się dużym zainteresowa- 
Bfem wystawa prezentowana była w innych miej
scach.

Na koniec naszych włoskich wakacji trafiliśmy 
do leżącego na szlaku działalności świętego 
Franciszka, pięknego toskańskiego miasteczka 
Bibbiena. Urzeczeni jego pięknem i malowniczym 
położeniem razem z Lorisem złożyliśmy wizytę w 
miejscowym Ratuszu by podczas kurtuazyjnej 
rozmowy wspomnieć o możliwościach nawiązania 
partnerskiej współpracy z Mosiną.

Niedawno, kilka dni temu, otrzymaliśmy od 
Lorisa wiadomość, że władze samorządowe 
Bibbieny nasza propozycja zainteresowała i w naj
bliższym czasie na adres Burmistrza i Rady Miejskiej 
Mosiny prześląswoje stanowisko.

Ajak sprawy potocząsię dalej?

Zależy to od władz samorządowych, Burmistrza 
i Rady Miejskiej bo to oni są gospodarzami naszej 
Gminy.

Zaproszenie na wystawę

Loris Fogli w rozmowie z prezydentem 
Marino di Ravenna Pericle Stoppa

Piękno Ziemi Mosińskiej na fotografiach

Zaułki Toskańskiej Bibbieny



W JAKI SPOSOB USZCZUPLONO

BAZĘ SPORTOWĄ MOSINY ?

Szatnie

Projektowane boisko treningowe 
(bezpieczne i przygotowane 
do rozgrywania meczy 

młodzieżowych)

Obecny stadion •

Bistro “Adam”
dz. nr 1634/1
o pow. 894 m2
(potencjalne miejsce
parkingowe dla ok. 25 samochodów)


